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علی جنتی، وزیر پیشین فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در گفتگویی، با انتقاد از رفتار های متناقض برخی 
ائمه جمعه در مقابل دولت روحانی و رئیســی 
گفت: خیلی از کار هایی که در دولت آقای روحانی 
و دولت تدبیر و امید حرام بود الان حلال شــده 
است. رسانه ملی خودمان را نگاه کنید در دولت 
تدبیر و امید صدا و سیما اصلا اپوزیسیون دولت 

روحانی بود. یا امروز ببینید که ائمه جمعه چگونه 
برخورد می کنند. می گویند برای ما مهم اسلام 
است مهم انقلاب است حالا اگر گرانی هست باید 
تحمل کنیم و هزار آیه وروایت هم در توجیه صبر 

در برابر فقر و گرسنگی می آورند.
بخش هایی از این گفتگو را بخوانید.

آقای جنتی! برخــی رفتار های دوگانه در دولت 
خصوصا حوزه دیپلماســی مشهود است، مثلا 
این روز ها درحالی رابطه با عربستان و بازگشایی 
سفارت دستاورد بزرگ دولت توصیف می شود 
که برخی از همیــن افراد در ماجرای آتش زدن 
سفارت عربستان نقش داشتند. این نگاه جناحی 
و دوگانه به حوزه دیپلماســی که مصداق های 
دیگرش در برجام اســت، چقدر به دیپلماسی 
ما آسیب زده اســت و ما را مجبور به برداشتن 

گام های رو به عقب کرده است؟
این نگاه دوگانه هم در مورد رسانه ها وجود دارد 
هــم در مورد دولتمردان و هم در مورد جریانات 
سیاسی. یعنی اگر یک جریان سیاسی یا رسانه ای 
ببیند جریان موافق خودش روی کار آمده طبیعتا 
هر کار کوچکی که انجام می دهد این ها شــروع 
به بزرگ کردن و دستاورد سازی می کنند، ولی 

اگر جریان مقابل آنان هم رسانه ها، هم جریانات 
سیاسی و هم بعضی از شخصیت ها که نگاه های 

افراط گرایانه، به سمت تخریب می روند.
کار هایی که در دولت روحانی حرام بود در دولت رئیسی 

حلال شد
می بینید که خیلی از کار هایی که در دولت آقای 
روحانی و دولت تدبیر و امید حرام بود الان حلال 
شده است. رسانه ملی خودمان را نگاه کنید در 
دولت تدبیر و امید صدا و سیما اصلا اپوزیسیون 
دولت روحانی بود، برنامه ۸:۳۰ را که هر شــب 
نگاه می کردید و سایر برنامه های تولیدی عموما 
در جهت تخریب دولت بود. مشکل آقای روحانی 
و دولت وی این بود که رسانه نداشت. یک رسانه 
ملی در اختیارش نبود. رســانه ملی طبق قانون 
اساسی باید زیرنظر ســه قوه اداره شود. من در 
یک دوره سه ساله که نماینده رئیس جمهور در 
شورای نظارت صداوسیما بودم، هیچگاه نتوانستم 

در این روند نادرست تاثیرگذار باشم.
روزنامه ها را ببینید، روزنامه های وابســته به هر 
دو جریان سیاســی معمولا همینطورند که اگر 
جریانی را قبول داشته باشند، هرکار منفی هم 
بکند چشم پوشــی می کنند یا سعی می کنند 

کار های مثبت کوچک را هم بزرگ جلوه دهند 
و اگر با آن مخالف باشند، هر اقدام مثبتی را که 
انجام می دهد به نوعی از کنارش عبور می کنند و 

یا آن را تخریب می کنند.
ائمه جمعه به دوره اشکنه برگشته اند و می گویند اگر 

گرانی است تحمل کنید!
یــا ائمه جمعه را ببینید در شــهر های بزرگ و 
کوچک کشــورچه رویکردی دارنــد؟ در دوره 
ریاست آقای دکترروحانی که به دلیل تحریم های 
ظالمانه ترامپ کشــور با تورم و گرانی روبرو بود 
همه آن ها صدایشــان بلند بود که چرا تورم بالا 
اســت، چرا دولت برخورد نمی کند، چرا برنامه 
ریزی نمی کنــد. آن زمان برخی رســما اعلام 
می کردند که تحریم ها نقشی در این مشکلات 
ندارد و عمده مشکلات مربوط به ضعف مدیریت 
و ناکارآمدی دولت است. ولی امروز ببینید که ائمه 
جمعه چگونه برخورد می کنند. می گویند برای ما 
مهم اسلام است مهم انقلاب است حالا اگر گرانی 
هست باید تحمل کنیم و هزار آیه وروایت هم در 
توجیه صبر در برابر فقر و گرسنگی میآورند. امام 
جمعه مشهد در زمان آقای احمدی نژاد می گفت 
که حالا گرانی هست خب اشکنه بخورید. الان 

دوباره به همان اشکنه برگشته اند. شما یادتان 
هســت که در در دوره دولت دوازدهم عده ای از 
روحانیون از قم پیاده به سمت تهران آمده بودند 
تا به برخی از سیاست های دولت روحانی اعتراض 
کنند. الان آن راه پیمایان کجا هســتند تا ۱۲۰ 
کیلومتر پیاده به ســمت تهران بیایند؟ اینگونه 
برخورد های دوگانه از جمله مشــکلات اساسی 
کشور ماست. متاسفانه ما خارج از دایره عدالت و 
انصاف و واقع بینی با مسائل برخورد می می کنیم 
و همدیگر را تخریب می کنیم. نتیجه اش صدمه 

دیدن کل کشور، نظام و مردم است.
تفکر مصباح در حوزه علمیه جایگاهی ندارد

اشاره ای به روحانیت و ائمه جمعه داشتید، این 
طیف از روحانیون چقدر از تفکرات روحانیونی 
مثل آیت الله مصباح متاثر هســتند؟ زمانی ما 
می گفتیم که روحانیت ما باید پیرو تفکر شهید 
مطهری باشند، الان به طیفی از روحانیت و ائمه 
جمعه رسیدیم که بیشتر بازنمایی تفکر آیت الله 
مصباح هســتند؟ در بین روحانیت حوزه های 
علمیــه، تفکر آقای مصباح چنــدان جایگاهی 
ندارد. ایشان در بین اقلیتی از روحانیت نفوذ دارد. 

وزیر پیشین فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

کار هایی که در دولت روحانی حرام بود در دولت رئیسی حلال شد

جولان »شومن ها« در سیاست ایران

»آقا عزت« در نقش احمدی نژاد
در گفتگو با حشمت الله فلاحت پیشه مطرح شد:

 مذاکرات هسته ای فقط
 2 طرف دارد

در گفتگو با فریدون مجلسی مطرح شد:

روابط ایران و اروپا به روغن کاری نیاز 
دارد؟!

نماینده خرم آباد:

 برخی مدیران نفوذی برای 
براندازی آمده اند

کارگران منتظر افزایش حقوق 
باشند؟
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جولان »شومن ها« در سیاست ایران

»آقا عزت« در نقش احمدی نژاد
»یک شــومن رئیس جمهور می شود 
اگر...« این جملــه را محمدرضا باهنر 
در روز هایی که هنوز حســن روحانی 
در پاستور مســتقر بود و برنامه ریزی 
چهره هــا و جریانــات برای ریاســت 
جمهوری بعد از او درحال شکل گیری 

بود بیان کرد.
او معتقد بــود مناظره ها نباید صحنه 
بگم بگم کردن ها باشد بلکه باید صحنه 
برخورد شعور ها باشد؛ »هرکس بیاید و 
بتواند به رقیب خود رکب و پشت پا بزند 
و متلک درشتی بیندازد، با یک خنده و 
اخم سه میلیون رأی در کشور جابه جا 

می شود و این اصلا منطقی نیست.«
رمزگشایی از یک هشدار

اما پشت پرده هشدار های آن روز های 
مرد کارکشــته سیاست چه بود؟ برای 
پاسخ به این سوال باید کمی به عقب تر 
برگردیم به سال هایی دورتر از ریاست 
جمهوری حســن روحانی و زمانی که 
محمود احمدی نژاد یکباره از بهشت به 
پاستور رسید و با وعده هایی پوپولیستی، 
شــعار هایی یارانه ای و ... توانست کلید 
پاستور را بعد از خاتمی در دست گیرد.

او ۴ ســال بعد روش های پوپولیستی 
خــود را ارتقا بخشــید و در مناظرات 
انتخاباتی با چند پرونده و دیالوگ های 
مبتنی بر »بگم بگم« رودروی رقبایش 
نشست و در انتخاباتی پرحاشیه کلید 

پاستور را در دستان خود نگه داشت.
احمدی نژاد گرچه چند ســال بعد از 
پاســتور رفت و علــی رغم تلاش های 
چندین بــاره اش هنوز بازگشــتی به 
ساختمان سفید نداشته است، اما روش 
و مشی ای که او در سیاست ایران پایه 
گذاری کرد تقلیدکنندگان زیادی را تا 
به امروز دیده است، همان ها که شاید 
بنا بر تعبیــر باهنر بتــوان از آن ها به 

»شومن« ها یاد کرد.
شومن ها در سیاست ایران

از انتخابات مجلس تا انتخابات ریاست 
جمهوری طی ســال های اخیر برخی 
چهره ها تلاش کرده اند با همان مشی 
پوپولیســتی، جنجال ساز و بدون ارائه 
سیاست  مســیر های  مشخص  برنامه 
ورزی را برای خــود باز کنند، آنچنان 
که در انتخابات ۱۴۰۰ علیرضا زاکانی 
در گرته برداری از این روش آنقدر پیش 
رفت که حتی از احمدی نژاد جلوتر زد.

این رفتــار نه فقط در ایام انتخابات که 
حتی این روز ها در رفتار برخی چهره ها 
که تحرکاتشان حکایت از خیز برداشتن 

برای انتخابات ۱۴۰۴ دارد، نیز مشهود 
اســت. در بارزترین نمونه از آن برخی 
تحلیلگران سیاسی براین اعتقادند که 
عزت الله ضرغامی کــه تجربه ناکامی 
برای رفتن به پاستور داشت علی رغم 
حضورش در دولت رئیسی تلاش دارد 
در پاستور ماندگارشــود، اما از جایگاه 

رئیس جمهور نه یک وزیر.
برهمین اساس هم عملکرد او را نه فقط 
در دوران پیش از وزارت که حتی بعد از 
حضورش در دولت رئیسی در چارچوب 
تحرکات برای انتخابات ۱۴۰۴ می بینند. 
تحلیلگران براین اعتقادند که عزت الله 
ضرغامی با حضور در دولت رئیسی یک 
قدم دیگر برای »رجل سیاسی« بودن 
برداشت و به نظر می رسد وزارت دولت 
رئیســی پلی بین او و انتخابات ۱۴۰۴ 

خواهد بود.
تلاش آقا عزت برای برندسازی سیاسی.

اما ضرغامی چه مســیری را رفته که 
تصویر یک شومن سیاسی را از خود به 

نمایش گذاشته است؟
مرد ۶۴ ساله اصولگرا، ۱۰ سال حضور 
پرحاشیه را در صندلی ریاست سازمان 
صداوســیما تجربه کرده است و شاید 
سنگین ترین سمت در رزومه او همان 
روز هــای حضــورش در ســاختمان 
شیشــه ای باشــد. روز هایــی که هم 
بخش خبــری ۲۰:۳۰ جنجــال به پا 
می کرد هم مستند های سیاسی، چون 

»دیــروز- امروز و فردا«، »رو به فردا« و 
»شناسنامه« و مهمتر از همه مناظرات 

ریاست جمهوری سال ۸۸.
او بعد از دور شــدن از جام جم تلاش 
زیادی کرد تا هم چهره ساخته شده از 
خود در صداوسیما را از ذهن مردم پاک 
کند هم برندی سیاسی از خود بسازد، 
از حضور در گعده های سیاسی تا فعال 
شــدن در فضای مجازی و برپا کردن 
بساط صبحانه های سیاسی با چهره های 

مختلف اصلاح طلب.
زمانه انتخابات هم که رســید هرچند 
می گفت خبر هــای کاندیداتوری اش 

تنها یک سرگرمی شبانه برایش است، 
اما ســرگرمی های شــبانه تبدیل به 
واقعیت های روزانه شد و او نامش را در 
لیست کاندیدا ها به ثبت رساند، اما گیت 
شورای نگهبان تا به امروز به روی او باز 

نشده است.
ضرغامی به دنبال جدا کردن مسیرش از 

دولت رئیسی
ضرغامــی، اما به نظر می رســد هنوز 
مایوس و ناامید نیست و حتی با وجود 
حضور غیرمنتظره اش در دولت رئیسی 
به عنــوان وزیر میراث و گردشــگری 
رویایــش را در نه در یــک وزارتخانه 
بلکه در اتاق ریاست جمهوری پاستور 
جســتجو می کند و تریبون وزارت را 
تنها فرصتی برای تبلیغ کردن و ادامه 

برندسازی خود می داند.
از همیــن روســت کــه اظهــارات و 
رفتارهایش در این وزارتخانه همچنان 
نگاه ها را به سمت رویا های او می کشاند. 
او در دو ســال حضــورش در دولــت 
ســیزدهم تلاش کرده با برخی موضع 
گیری های متناقض بــا رویکرد دولت 
خط خود را از دولت رئیسی جدا سازد 
و گا ها تــا آنجا پیش رفته که برخی از 
احتمال حذفش از دولــت هم روایت 

کرده اند.
او در جدیدترین موضع گیری به بهانه 
حضور رونالدو در ایران در حاشیه جلسه 
هیــات دولت جمله ای جنجالی مطرح 

کرد و گفت »اگر رونالدو به ایران بیاید 
باید ســکو بله و ایتا را نصب کرده و با 
خانواده و دوستان خود تماس بگیرد و 
به آن ها بگوید این سکو ها را نصب کنند 
و از آن ها استفاده کند.« او به فاصله ای 
کوتاه در توئیتی این جمله را تکرار کرد 
و نوشــت: »امروز بعد از جلسه دولت 
در پاســخ به خبرنــگاران گزارش های 
متعــددی از عملکــرد وزارتخانه ارائه 
کردم. ظاهرا سیمکارت رونالدو بیشتر 
از بقیه اخبار جذابیت داشته اســت. در 
پاســخ به آنان گفتــم:” می تواند بله و 
ایتا رو نصب کند و بــه خانواده و بچه 

محل هایش بگوید نصب کنند. هیچی 
دیگر ارتباطشان برقرار می شود!«

این پاســخ کنایه آمیز به ســرعت با 
واکنش دیگر وزیر رئیســی روبرو شد 
و عیســی زارع پور وزیــر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات با انتشار پستی نوشت؛ 
»سکو های بومی، دارایی دیجیتال ملی 
کشور ها محسوب می شــوند. ما جزء 
معدود کشــور های دارنده سکو های با 
کیفیت بومی هستیم و این یک افتخار 
بزرگ است که مسئولین هم حتماً به 
آن افتخار می کنند. ســال گذشته در 
سفر به کره جنوبی، وزیر ارتباطاتشان 
با افتخار مرا دعــوت کرد که از طریق 
سکوی کره ای Kakaotalk با هم در 

ارتباط باشیم.«
ایــن البته تنهــا مــورد از تلاش های 
ضرغامــی بــرای ســاختن چهره ای 
جدیــد و تبدیــل کردن خــودش به 
»رجل سیاســی« نیســت. او یکبار به 
نقد فیلترینگ می پردازد و بار دیگر از 
حضور زنان در ورزشگاه ها دفاع می کند. 
او تلاش دارد از خود یک چهره منتقد 
بســازد، شــاید او نیز مثل بسیاری از 
سیاســیون تصور می کنــد »منتقدان 

همیشه محبوب ترند«
الگوی ضرغامی کیست؟

روشی که ضرغامی برای مطرح سازی 
و برندســازی خود انتخاب کرده است 
همانطور که پیشــتر عنوان شد گرته 
بــرداری از روش احمدی نژاد اســت، 
این موضوع البته غریب و دور از انتظار 
نیســت و ضرغامــی در روز هایی که 
احمدی نژاد در پاســتور حضور داشت 
از هیچ کوششی برای کمک کردن به 
رئیس جمهور وقت دریغ نکرد و دوست 

خوّ احمدی نژاد در آن روز ها بود.
او حتی بعد از ماجرای پرحاشیه خانه 
نشینی ۱۱ روزه، از جمله کسانی بود که 
برای دیدار با رئیس جمهور وقت پیش 
قدم شــد و حتی در ۱۱ اردیبهشــت 
۱۳۹۰ خبر از شــرکت احمدی نژاد در 
جلسه بعدازظهر هیئت دولت بعد از ۱۱ 

روز قهر داد.
شاید همین نشانه ها در روابط بین این 
دو چهره باشد که برخی تحلیلگران را به 
این نقطه رسانده است که بگویند الگوی 
ضرغامی کســی نیســت جز محمود 
احمدی نژاد؛ و بعید نیست او در مسیر 
شبه احمدی نژاد شدن، بازهم ورودی 
دیگر بار به انتخابات ریاست جمهوری 

داشته باشد.

 عزت الله ضرغامی با حضور در دولت رئیسی یک 
قدم دیگر برای »رجل سیاسی« بودن برداشت و 
به نظر می رسد وزارت دولت رئیسی پلی بین او و 

انتخابات ۱۴۰۴ خواهد بود

,,

ولی نکته مهم این است که این ها صدایشان خیلی بلند است؛ و اکنون 
بسیاری از مناصب حساس را در اختیار گرفته اند.

پیروان تفکر مصباح یزدی محدودند، اما صدایشان بلند است
حتی افرادی از این تفکرکه به مجلس آمده اند، یعنی جبهه پایداری در 
مجلس قبلی و مجلس فعلی چه تعداد هستند؟ این ها اقلیتی هستند، یا 
در دولت هم وزرایی که هستند اصولگرا هستند، ولی عضو جبهه پایداری 
نیستند و تفکر آقای مصباح را به آن معنا قبول ندارند. متاسفانه آقای 
مصباح برخی تفکرات افراطی داشــت، از جمله اینکه برای رای مردم 
اصولا ارزشی قائل نبود. کسانی که این تفکر را داشته باشند که لب تفکر 

آقای مصباح است، تعدادشان محدود، اما صدایشان بلند است.
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ادامه از صفحه اول

کار هایی که در دولت روحانی حرام بود 
در دولت رئیسی حلال شد

برخی مدیران نفوذی برای براندازی آمده اند
نماینده  محمودوند  مرتضی 
خرم آبــاد می گویــد: آهای 
آقایــان مســئول! مســائل 
معیشــتی مردم را در قالب 
مســائل حزبــی و گروهی 
نبریــد. دروغ می گویند که 
اصولگرا و اصلاح طلب هستند، 

در حالی که همه با هم ســر یک سفره نشسته اند. اگر مردمِ مظلوم 
نباشند، کشــوری هم وجود ندارد، چه برسد به جمهوری اسلامی، 
پس به داد مردم برسید. رویداد۲۴ نوشت: مرتضی محمودوند نماینده 
خرم آباد و عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با 
انتقاد از وضعیت اقتصادی کشور و تنگ نظری های سیاسی که وجود 
دارد با رویداد۲۴ گفت وگو کرده است که در ادامه می توانید مهمترین 

بخش های این مصاحبه را بخوانید:
*  بخش قابل ملاحظه ای از مشکلات کشور به واسطه عملکرد احزاب 
است. برخی می گویند اصولگرا و عده ای دیگر می گویند اصلاح طلب 
و مرتب هم تقصیر ها را گردن هــم می اندازند در حالی که این یک 

موضوع، شعاری و نمادین و به باور من، حرفی بچه گانه است.
* حتی می بینیم که در شهرستان های کوچک، مردم در مقابل هم 
قرار می گیرند که فلانی راســت یا چپ است و از طرفی، در بالاترین 
سطوح شاهدیم که همین افرادی که مردم به خاطرشان در مقابل هم 
قرار گرفتند، همه با هم قوم و خویش، فامیل و رفیق هستند و تنها این 

مردم هستند که آسیب دیدند و می بینند.
* امروز می گوییم معیشــت مردم مهم اســت و مثلاً باید مشکلات 
درمان، دارو و تامین پزشــک مردم حل شــود، ولی در خروجی کار 
می بینیم بسیاری از افراد، اگر یک مریضی مختصری هم بگیرند، توان 
درمان را ندارند. واقعاً این موضوع جای تاسف دارد آن هم برای مملکتی 

با این همه ثروت و مکنت.
* در صحن مجلس گفتم به زن و بچه مردم رحم کنید تا خدا به زن 
و بچه شما رحم کند. چرا در همه جا مدیریت ضعیف و فشل است و 

آقایان نمی خواهند باور کنند که مدیریت شان اشتباه است. 
* گاهی می بینم عده ای ضدانقلاب ســابقه دار در پوششــی، حامی 
جمهوری اسلامی می شوند و از طرفی دیگر، دلسوزها، بچه رزمنده ها 
و خانواده شهدا به حاشیه می روند و تماشاچی می شوند. یعنی حرف 
آن افراد خریدار پیدا می کند، ولی حرف طرف واقعی و دلسوز بر زمین 
می ماند و حتی گاهی به آن ها توهین هم می کنند. این نفوذ و نگاه های 

سیاسی، کار مملکت را به جد مختل کرده است.
* آهای آقایان مسئول! مسائل معیشتی مردم را در قالب مسائل حزبی 
و گروهی نبرید. دروغ می گویند که اصولگرا و اصلاح طلب هستند، در 
حالی که همه با هم سر یک سفره نشسته اند. اگر مردمِ مظلوم نباشند، 
کشوری هم وجود ندارد، چه برسد به جمهوری اسلامی، پس به داد 

مردم برسید. 
* در همه دولت ها، طرف وقتی می خواهد در مسئولیتی قرار بگیرد، 
شــعار های بزرگ و توخالی می دهد. ما نمی گوییم آقایون شق القمر 
کنند، حداقل بیایند و براساس تعهدی که به مردم دارند، تلاش کنند 
تا من نماینده بیشتر از این در قوانینی که به نفع مردم تصویب کرده ام، 

شرمنده نشوم.
* اگر بنده خدایی که در دولت است و کار اجرایی بلد نیست و نمی تواند 
کار انجام دهد، شفاف به مردم بگوید. ما مدیران ضعیف داریم که کشور 
را نابود می کنند و روی کار هستند و جریان نفوذ همین ها هستند که 

به نظر من، برای براندازی آمده اند. از این رو امیدوارم رویه تغییر کند.
* چــرا دولت قوانین مجلس را اجرا نمی کنــد؟ آهای مردم! بیاید و 
بپرســید و بگویید مجلس در کدام قانون و نظارت کوتاهی کرده تا 
ما بیاییم و پاسخ بدهیم. کاش دولت روند اجرای اش را به طور جدی 
تغییر می داد تا وضعیت اقتصاد کشور و معیشت مردم دگرگون می شد 

و شاهد این همه گلایه نمی بودیم.
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تروئیکای اروپا در بیانیه ای مدعی شد 
که ایران به تعهدات بیانیه مشترک با 
آژانس در مارس گذشته پایبند نبوده 
است. ســه کشــور اروپایی انگلیس، 
فرانســه و آلمان در ایــن بیانیه که در 
نشست شورا صادر شده است از تهران 
خواستند که با نصب مجدد دوربین ها و 

تجهیزات نظارتی موافقت کند.
رافائــل گروســی، مدیــرکل آژانس 
بین المللــی انرژی اتمی نیــز در این 
نشســت بار دیگر ادعا هــا درباره روند 
اجرای توافق بــا ایران برای حل وفصل 
مســائل پادمانی را تکرار کرد و مدعی 
شد که هیچ پیشرفت دیگری در اجرای 
فعالیت هــای تعیین شــده در توافق، 

صورت نگرفته است.
وی در ابتدای سخنان خود، با اشاره به 
تدابیر جبرانی ایران در برجام و قانون 
راهبردی مجلس )قانون اقدام راهبردی 
برای لغو تحریم هــا و صیانت از منافع 
ایران( ادعا کرد: راســتی آزمایی  ملت 
و نظــارت مرتبط با برجام )از ســوی 
آژانس( تحت تأثیــر تصمیم ایران در 
فوریه ۲۰۲۱ برای توقف کامل اجرای 
تعهدات هسته ای خود تحت برجام قرار 
گرفته اســت. این وضعیت با تصمیم 
بعدی ایران برای حذف تمام تجهیزات 

نظارتی مرتبط با برجام تشدید شد.
جوزپ بورل، مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا در جلسه عمومی پارلمان 
اروپا، گفت: »رابطه ما با ایران در سطح 
پایینی قــرار دارد، امــا برای حفاظت 
از منافع مان، باز نگه داشــتن مجاری 
دیپلماتیک با ایران ضروری است.« این 
سخنان با واکنش برخی مقامات رسمی 
در ایران رو به رو شد. محمد اسلامی، 
رئیس ســازمان انرژی اتمی ایران در 
حاشیه جلســه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران گفت: »ســه کشور اروپایی 
نمی توانند از ما انتظار داشــته باشند 
که به طــور کامل برجام را اجرا کنیم، 
ولی آن ها تعهدات خود را انجام ندهند. 
اقدامات ما در راســتای قانــون اقدام 

راهبردی اســت. مادامی که طرف های 
مقابل به تعهــدات خود عمل نکنند و 
تحریم ها کامل رفع نشود طبیعی است 
که ما همین روند را ادامه خواهیم داد.«

این شرایط پرسش هایی را ایجاد می کند 
از جمله این که نقش اتحادیه اروپا در 
مناسبات برجامی و فضای تنش زدایی 
ایــالات متحــده و ایران تــا چه حد 
تاثیرگذار اســت؟ آیا تنش زدایی ایران 
و ایالات متحــده همزمان با تغییراتی 
از جمله آزادی پول های بلوکه شــده 
ایران بر وضعیت سیاســی و اقتصادی 
کشور در عرصه بین الملل موثر خواهد 
رئیس  فلاحت پیشه،  حشمت الله  بود؟ 
کمیسیون امنیت ملی مجلس دهم و 
تحلیلگر سیاســی در گفتگویی به این 

پرسش ها پاسخ داده است:
کاهش نقش میانجیگری در مذاکرات ایران 

و آمریکا
حشــمت الله فلاحــت پیشــه گفت: 
»اتفاقی که در حوزه هسته ای ایران رخ 
داده، این است که ایران و ایالات متحده 
برای نخستین بار یک تصمیم منطقی 

گرفته انــد و به واســطه این تصمیم 
جدید با حذف واســطه ها، بخشــی از 
مشــکلات خود را کنار گذاشــته اند. 
اکنون دو کشور به این نتیجه رسیده اند 
که موضوع هســته ای فقــط دو طرف 
دارد: ایران و آمریــکا. همه طرف های 
دیگر در این گفتگو ها واسطه هستند. 
واســطه هایی که متاسفانه خود ایران، 
آن ها را ســاخت. چرا که بــرای ایران 
مذاکره مســتقیم با آمریکا به یک تابو 
تبدیل شــده بود؛ بنابراین مذاکرات از 
طریق همین واسطه ها شکل می گرفت 
و همه طرف ها برای خود منافع برجامی 
درســت کرده بودند و بار ها که ایران و 
آمریکا به توافق نزدیک می شدند، اصل 
توافق، فدای منافع برجامی واســطه ها 
می شد؛ واسطه ای مثل روسیه که برجام 
را تحت الشعاع جنگ اوکراین قرار داد، 
یا چین که بســیار خرســند است که 
سالی یک میلیارد دلار تخفیف نفتی از 

ایران می گیرد.«
وی افزود: »حتی کشــور های اروپایی 
نتوانستند مسیر خرید واکسن کرونا را 
برای ایران فعــال کنند. اما در موضوع 
برجــام برای خود منافعــی را در نظر 
گرفته انــد. ایران و امریــکا در موضوع 
برجام همه طرفین را کنار گذاشته اند 
و توافقات نانوشــته ای را شکل داده اند 

که گرچه بدون ایراد نیســت، اما قطعا 
بهتر از شــرایطی است که واسطه ها بر 
گفتگو های برجامی حاکم شده بودند. 
آژانــس نیــز در این شــرایط درگیر 
بازی های سیاســی شــد و جریانات 
مختلفی که در آمریکا و اروپا در تلاش 
بودند بر ایران فشــار بیاورند از آژانس 
به عنوان یک بازیگر سیاســی استفاده 
کردند. اما اتفاقــی که اکنون افتاده به 
معنای مدیریت تنش مشــترک ایران 
و امریکا اســت که بخشی از مشکلات 
پیشــین را حل می کند. آزاد شــدن 
زندانیان، آزاد شدن پول های بلوکه شده 
ایران، مدیریت تنش در خلیج فارس و 
دریای عمان نیز در کنار مسئله هسته 
ای، همگی از مصادیق همین مســیر 

جدید ایران و آمریکا است.«
ورود ایران و آمریکا به دوران پسابرجام

رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس 
دهم گفت: »گروســی بر اســاس یک 
متن کهنه، گزارش های خود را طراحی 
می کند. به عبارتی آقای گروسی دچار 
یک تناقض جدی است. ایشان بارها، به 
صورت تلویحی مــرگ برجام را اعلام 
کرده اســت، ولی اکنون گزارش های 

خود را بر اساس همان برجام منقضی 
شده شکل می دهد.

حتی هشدار های گروسی که در گزارش 
پیشین وی مطرح شد، بر اساس اجرای 
برجام داده شده بود. این که ایران ۱۸ 
برابر سقف برجام سوخت تولید کرده 
یا سانتریفیوژ های پیشرفته را استفاده 
کرده، همگی مواردی است که بر اساس 
یک متن منسوخ شــده و مرده به نام 
برجام مطرح کرده بود. مگر نه این که 
آژانــس بین المللی انــرژی اتمی بار ها 
مرگ برجام را اعلام کرده بود؟ بنابراین 
من معتقدم که ایران و آمریکا در دوران 
پسابرجام به سر می برند. در دورانی که 
طرفین حدس می زننــد برجام دیگر 
قابل احیا نیست، سعی می کنند تنش 
را مدیریت کنند تا شــاید در آینده به 

یک متن توافق جدید برسند.«
وی افــزود: »طبیعتا در این شــرایط 
دســتور کاری برای واسطه ها تعریف 
نشــده. حتی برای آژانس نیز دستور 
کاری تعریف نشــده است. مهم ترین 
بحثــی که در موضــوع آژانس مطرح 
اســت، این اســت که آژانس باید در 
حد همــان توافقات ایــران و آمریکا، 
نظارت هــای خود را انجــام دهد و در 
نتیجه معتقدم گروســی که تا کنون 
نقش سیاســی را ایفا کرده، اکنون نیز 

نباید ناراحت باشــد کــه یک کارویژه 
سیاســی برای وی تعریف شده است. 
با توجه به این کــه دیگر طرفین نیز 
به حاشــیه رانده شــده اند، بر اساس 
نوع منافعی که از این شرایط می برند، 
تعیین موضع می کنند. به عنوان مثال، 
کشــور های اروپایی و به ویژه تروئیکا، 
شامل آلمان، فرانسه و انگلستان سعی 
می کنند بیانیه ای انتقادی و گزارشاتی 
تند علیه ایران مطرح کرده و مواضعی 
آتشــین علیه ایران اتخاذ کنند. کشور 
چین که عمــلا از این وضعیت راضی 
اســت و کماکان از تخفیف سالی یک 
میلیارد دلار نفت و فراورده های نفتی 
برخوردار است نیز موضع سکوت را در 
پیش گرفته و روســیه نیز به گونه ای 
با ایــن واقعیت کنار آمده که ایرانی ها، 
نمی توانند بیــش از حد درگیر جنگ 
اوکرایــن شــوند و در نتیجه ســطح 
مشخصی از مناسبات را با ایران، حفظ 
کرده انــد. هرچند معتقدم اگر روس ها 
در حوزه جنگ اوکراین به یک تنفس 
برسند احتمالا واکنش نشان خواهند 
داد، امــا نباید به خاطر یک مســئله 

نامشخص از مصالح فعلی گذشت.«

این تحلیلگر سیاســی تاکید کرد: »به 
اعتقاد من شرایط فعلی بسیار بهتر از 
شرایط تنش است، به عبارتی من اسم 
این شرایط را شرایط »مدیریت تنش« 
گذاشته ام. اما ایران نباید در این حالت 
بماند، بلکه باید به دنبال شرایطی باشد 
که در مراودات خارجی و به ویژه فروش 
انرژی از شــرایط اضطرار خارج شده و 
به تدریج قیمت نفت خود را به قیمت 
جهانــی نفت نزدیک کنــد، چرا که با 
شروع فصل زمستان، تقاضا برای نفت 

بیشتر می شود.
نکته دیگر این اســت که بــه اعتقاد 
من ایران بایــد در حوزه های مختلف 
تنش های خود را با آمریکا کاهش دهد 
و حتی با توجه به تعدیل نگاه اعتراضی 
به ایران در موضوع اوکراین، به ســمت 
تنش زدایی با کشور های اروپایی حرکت 
کند و در عین حال ســطح معقولی از 
مناسبات خود را با شرق نیز دنبال کند. 
در دنیای پر نوســان امروز، کشور ها به 
سمت تنوع مناسبات با یکدیگر حرکت 
می کنند. هیچ یک از قدرت های شرق 
و غــرب نمی توانند یک راهبرد فراگیر 
را در دنیای امــروز تحمیل کنند. من 
معتقدم کشور ما نیز باید از این شرایط 
استفاده کرده، تابو ها را کنار گذاشته و 
به سمت تنوع مناسباتی حرکت کند. 
موضوع آخر این که اکنون که دســت 
دولت برای فروش نفــت و بازگردانی 
منابع مســدود شــده یا پول نفت باز 
شــده، انتظار عمومی این اســت که 
گشایش های سیاست خارجی، اثر خود 

را بر سفره مردم بگذارد.«
کشور های غربی در درجه اول باید باور 
و قبول کنند که ایران به تعهدات خود 
پایبند است، در درجه دوم کشور های 
دیگر باید متوجه باشند که پروژه های 
هسته ای ایران کاملا صلح آمیز است. 
تا زمانی که این تغییر باور درباره ایران 
شــکل نگیرد، اروپایی ها نیــز با دیده 
تردید و با گارد بســته با ایران مواجه 

می شوند.«
این کارشناس حوزه بین الملل گفت: 
»اروپایی ها به دنبال حفظ منافع خود با 
برخی کشور های منطقه از جمله اعراب 
هســتند و طبیعتا ترجیح می دهند با 
ایران وارد تنش یا مشکل نشوند. حل 
مسائل باید به شکل پایدار و دقیق انجام 
شــود. این که یک صلح ناپایدار انجام 
دهیــم و بعد تصور کنیم که همه چیز 
حل شده، اشــتباه است. توافقات باید 
به گونه ای شکل بگیرند که به راحتی 

قابلیت گسست نداشته باشند. 
توافق یک طرفه یا بر اساس منافع یکی 
از طرفین پایــدار نخواهد بود. حضور 
فعال در عرصه بین المللی می تواند در 
آرام سازی شرایط و رفع تنش ها موثر 
باشــد، اما باز هم تاکید می کنم که در 
شرایط فعلی بیش از سخن به عمل نیاز 

داریم.«

 ایران و امریکا در موضوع برجام همه طرفین را کنار گذاشته اند و 
توافقات نانوشته ای را شکل داده اند که گرچه بدون ایراد نیست، اما 
قطعا بهتر از شرایطی است که واسطه ها بر گفتگو های برجامی حاکم 

شده بودند

,,

در گفتگو با فریدون مجلسی مطرح شد:
روابط ایران و اروپا به روغن کاری نیاز 

دارد؟!
لوئیجی دی مایو، نماینده ویژه اتحادیه اروپا در امور خلیج فارس، 
۱۹ شــهریورماه با علی باقری معاون سیاسی وزارت امور خارجه 
دیدار و گفتگو کرد. باقــری در این دیدار تاکید کرد: »از هرگونه 
ابتکار اروپا برای گشــایش دریچه های جدید همکاری استقبال 

می کنیم.«
باقری با اشاره به نقش اتحادیه اروپا در بسیج و تجمیع ظرفیت های 
مجموعه اروپایی گفت: »ایران در عمل نشان داده که عزم، اراده و 
توانایی لازم را برای تعامل دوجانبه داشته« پیش از این دی مایو در 
دیدار با حسین امیرعبداللهیان به نمایندگی از طرف جوزپ بورل، 
بر موضع صریح اتحادیه اروپا مبنی بر لزوم و فوریت آزاد شــدن 
شهروندان دربند اتحادیه اروپا و همچنین احترام به حقوق بشر از 
سوی طرف ایرانی تاکید کرده بود. وی در دیدار با باقری، در مورد 
منطقه خلیج فارس بر اینکه امنیت پایدار در منطقه نیازمند اهتمام 

و پایبندی همه بازیگران ذینفع است، تاکید کرد.
این دیدار در شــرایطی انجام شــد که مهلــت چندانی تا غروب 
برجــام باقی نمانده اســت و در تاریخ ۲۶ مهرماه ســال جاری، 
شــرایط روابط ایران و غرب تغییر خواهد کرد. خبرگزاری رویترز 
در تیر ماه ۱۴۰۲ در گزارشی مدعی شد دیپلمات های اروپایی به 
جمهوری اسلامی اطلاع داده اند که مصمم هستند »تحریم های 
موشک های بالستیک« اتحادیه اروپا علیه ایران را حفظ کنند. البته 
حفظ تحریم ها مستلزم تایید تمامی ۲۷ کشور عضو اتحادیه اروپا 
است. با توجه به اهمیت این موضوعات پرسش هایی مطرح است، 

از جملــه این که آینده روابط ایران و اتحادیه اروپا به ویژه پس از 
غروب برجام چگونه خواهد بود و آیا اتحادیه اروپا نسبت به تمدید 
تحریم ها علیه ایران اقدام خواهد کرد یا خیر؟ فریدون مجلســی، 
دیپلمات پیشــین ایران و کارشــناس حوزه روابط بین الملل در 

گفتگویی به این پرسش ها پاسخ داد:
فریدون مجلســی گفت: »ما ابتدا باید ارتباطمان را با اروپا برقرار 
کنیم و سپس به دنبال اصلاح آن باشیم. مدتی است که ارتباط ما 
با اروپا به حداقل ممکن رسیده است. به نظر می رسد، ایران، اروپا 
و ایالات متحده منتظر فرارسیدن غروب برجام هستند تا پس از 
این تاریخ، روابط دیپلماتیک خود را باز تعریف کنند. مقطع فعلی، 
مقطع بســیار حساسی است، نباید اجازه دهیم مکانیزم ماشه به 
راحتی فعال شود، یا قطعنامه های سنگین علیه ایران باز گردند. 
در این فاصله زمانی کوتاه، فرصت محدودی داریم که سیاست های 
منطقه ای و بین المللی خود را به شکلی تعریف کنیم که درگیر 

فشار های شدید سیاسی نشویم.«
وی افزود: »هر کشوری در منطقه در درجه اول به فکر منافع خود 
است. همانطور که چین و کشور های عرب منطقه به دنبال توسعه 
و تثبیت روابط خود هستند. در حال حاضر مهمترین مسئله در 
کشور ما، اقتصاد است. این باید اولویت روابط ما باشد که در سایه 
توسعه دیپلماسی، به تجارت و صادرات و واردات رونق ببخشیم و 
ارزش پول ملی را افزایش دهیم. سخنان آقای باقری را می توان در 
دو بعد تفسیر کرد. یک بعد نهان و پنهان است. یعنی ممکن است 
مذاکرات و گفتگو هایی بین سران ایران و اروپا انجام شده باشد، که 
به شکل علنی اعلام نشده است. اگر اینطور باشد نمی توان سخنان 
آقای باقری را به راحتی تفسیر و بررسی کرد یا حتی روی آن نظر 
دقیق داد. اما در بعد دیگری ممکن است سخنان آقای باقری صرفا 
در حد نوعی ابراز تمایل دیپلماتیک باشد که هر از گاهی توسط 
سران سیاسی کشــور های مختلف در خصوص مسائل گوناگون 

چنین اظهارنظر هایی می شنویم.«
این دیپلمات پیشین گفت: »تا زمانی که مصادیق عینی از بهبود 
روابــط غرب و ایــران و به ویژه اروپا و ایــران نبینیم نمی توانیم 
بگوییم که روابط رو به بهبودی رفته اســت. آزادی گروگان ها به 
ازای دریافت پول های بلوکه شده را نمی توان نشانگر توسعه روابط 
بزرگ بین ایران و غرب بدانیم. ما هنوز شاهد حسن نیت بیشتر 
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جزییات جدید از واردات خودرو
ملــی  ســازمان  رئیــس 
استاندارد ایران با بیان اینکه 
تعدادی خــودرو وارداتی از 
مانده  گمرکات  در  گذشته 
و تعدادی هم به تازگی وارد 
شده است، گفت: در صورتی 
که صاحــب کالا و گمرک 

درخصــوص ارزش گذاری این خودروها به توافق نرســیدند، این 
خودروها به عنوان اموال متروکه اعلام  و به مزایده گذاشته می شود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از فارس، مهدی اسلام 
پناه در پاســخ به این سئوال که تاکنون چند دستگاه خودرو وارد 
گمرکات شــده و چند دستگاه خودرو از گمرکات ترخیص شده 
است، اظهار کرد: تاکنون حدود ۵ هزار دستگاه خودرو وارد کشور 

شده که تعدادی از این خودروها هنوز در گمرک است.
رئیس سازمان ملی استاندارد ایران افزود:  علت دپوی این خودروها 
در گمــرکات، عدم توافــق صاحب کالا و گمــرک درخصوص 
ارزش گذاری است در واقع  این خودروها در ابتدا باید ارزش گذاری 

شود تا امکان اظهار و ترخیص آنها فراهم شود.
وی با اشاره به وجود ۱۲۱۷ دستگاه خودرو تجاری و سواری وارداتی 
در گمرک بندر شــهید باهنر بیان کرد: تعدادی از این خودروها از 
گذشته در گمرک بوده و تعدادی نیز اخیرا وارد گمرک شده است، 
علت دپوی این خودروها اختلاف صاحب کالا با گمرک در خصوص 
ارزش گذاری است، بنابراین  در جسله ای که اخیرا در استان هرمزگان 
برای روان سازی ترخیص کالاهای رسوب شده در گمرکات برگزار 
شــد، مقرر شــد در صورتی که صاحب کالا و گمرک درخصوص 
ارزش گذاری این خودروها به توافق نرسیدند، این خودروها به عنوان 
اموال متروکه اعلام  و به مزایده گذاشته شود تا شرایط ترخیص آن 
از گمرکات فراهم شــود. اسلام پناه گفت: سازمان  استاندارد ایران 
کاملا موافق واردات خودروی با کیفت و رقابتی اســت، اما برخی 
مغلطه می کنند مبنی بر اینکه ســازمان استاندارد مخالف واردات 
خودرو است. رئیس سازمان ملی استاندارد ایران اضافه کرد: طیفی 
از اشــخاص حقیقی و حقوقی حاضر نیستند خطاها و مشکلاتی 
کــه در حوزه واردات خودرو متعلق به آنها اســت را بپذیرند و لذا 
نقطه های تاریک خود را پشت هیمنه سازمان ملی استاندارد پنهان 
می کنند. وی با تاکید بر اینکه ســازمان ملی استاندارد با واردات 
میلیون ها خودروی با کیفیت و رقابتی هم موافق است، گفت: برخی 
ظرفیت این واردات را ندارند و می گویند سازمان استاندارد مخالفت 

می کند در حالی که اینطور نیست.

قیمت انواع روغن 10 تا 1۵ درصد 
کاهش یافت

معاون بازرسی و نظارت بر 
کالاهای مصرفی ســازمان 
حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان اعلام کرد که 
وزارت  حمایت  راستای  در 
صمــت از حقــوق مصرف 
کنندگان، قیمت انواع روغن 

نباتی ۱۰ تا ۱۵ درصد کاهش یافت.
به گــزارش روزنامه »صبخ امــروز« و به نقــل از وزارت صنعت، 
معدن و تجــارت، »قربانعلی رفیعی« در این زمینه افزود: با توجه 
به کاهش قیمت جهانی انواع روغن خام نســبت به مقطع اجرای 
طرح مردمی سازی یارانه ها، سازمان حمایت با هماهنگی انجمن 
صنفی صنایع روغن نباتی و کارخانجات تولیدی، قیمت انواع روغن 
نباتی مصارف صنف، صنعت و خانوار را کاهش داد. وی بیان داشت: 
بر همین اساس به منظور حمایت از حقوق مصرف کنندگان، بخش 
مربــوط به خانوار ۱۵ درصد و بخش صنــف و صنعت حدود ۱۰ 
درصد کاهش یافــت. این قیمت ها در کارگروه تنظیم بازار نهایی 
و از چهارشــنبه )هشتم شهریور( اعمال شــد. معاون بازرسی و 
نظارت بر کالاهای مصرفی ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان با بیان اینکه قیمت ها در سامانه ۱۲۴ بارگذاری شده، 
خاطرنشــان کرد: از روز هشتم شهریور، قیمت های جدید به همه 
مراجع از جمله سازمان های صنعت، معدن و تجارت استان ها برای 
اقدامات نظارتی ابلاغ شده است. رفیعی در مورد نقش وزارت صمت 
بر کاهش قیمت روغن، گفت: سازمان حمایت در راستای وظایف و 
تکالیف قانونی خود و به عنوان تنها مرجع کارشناسی قیمت  با رصد 
قیمت های جهانی، مرداد پارسال نیز پس از بررسی های کارشناسی 
قیمت محصولات را ۱۰ تا ۱۵ درصد تعدیل کرد و امسال مجدد با 

کاهش قیمت جهانی، قیمت ها را تا ۱۵ درصد کاهش داد.

کارگران منتظر افزایش حقوق باشند؟
رییس کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگری کشــور گفــت: مطابق آنچه 
وزیراقتصاد گفته اســت تا پایان سال 
تورم حدود ۴۰درصد اســت، بنابراین 
انتظارمان این است که دولتی فکری به 

حال قدرت خرید کارگران کند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از تسنیم، ســمیه گلپور، رئیس 
کانون عالی انجمن های صنفی کارگری 
کشور با اشــاره به ماده ۴۱ قانون کار 
گفت: مطابق این قانون شــورای عالی 
کار مکلف است با توجه به نرخ تورم و 
هزینه سبد خانوار کارگری دستمزد را 

تعیین کند.
وی در واکنش به اظهارات وزیر اقتصاد 
مبنی بر اینکه »با فرض اینکه ارزهای 
آزاد شده کمک می کند بانک مرکزی 
بتواند امســال را به جهت نوسان ارزی 
مدیریت کند، به نظر می رسد ما اسفند 
ماه را با تورمی در حدود ۴۰ درصد به 

پایان می بریم« گفت: حداقل انتظاری 
که از دولت داریم این اســت که وعده 
ای که دربــاره کاهش نرخ تورم و تک 
رقمی شدن داده بودند را اجرایی کنند. 
چرا که با تورم ۴۰درصدی و حقوقی که 
کارگر در حال حاضر دریافت می کند، 

هزینه های زندگی تأمین نمی شود.
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگری کشور گفت: در آخرین جلسه 
شورای عالی کار این وعده به نمایندگان 
کارگران داده شــده بود در صورتی که 
تورم کنترل نشــود، برای ترمیم مزد 
کارگران جلسه ای از سوی وزارت کار 
برگزار می شود. بنابراین کارگران منتظر 
برگزاری جلســه شــورای عالی کار با 
محور بحث دستمزد و معیشت کارگران 

هستند.
وی بــا بیان اینکه در قانون تأکیدی بر 
اینکه دستمزد سالی یکبار افزایش یابد 
نشــده است گفت: در قانون بیان شده 

است که دستمزد باید سالیانه افزایش 
یابد. سالیانه به معنی سالی یکبار نیست.

گلپور با اشاره به اینکه متأسفانه اینکه 
تصــور می کنند با افزایش دســتمزد 
کارگــران تورم ایجاد می شــود کاملاً  
اشتباه است بیان کرد:با کاهش قدرت 
خرید کارگران بیشترین ضربه به تولید 
زده می شود, چراکه کارگران به عنوان 
مهم ترن جامعه ی هدف تولیدات داخل 
توان خرید ندارند. در سالی که عنوان 
آن از ســوی مقام معظم رهبری رونق 
تولید نامگذاری شــده است، حمایت 
از کارگــران ضرورت دارد. متاســفانه 
مسئولان فکر می کنند هرچه از حقوق 
کارگران کم کنند، رشد اقتصادی بیشتر 
خواهد شد، اما برای توسعه باید اول از 
همه به نیروی کار توجه کرد. اگر فریز 
مزد کارگران ســبب رشــد اقتصادی 
می شــد، امروز نباید ایــن وضعیت را 
داشــتیم، چراکه سیاست هایی که تا 

به امروز پیاده شــده همه در راستای 
کاستن از حقوق کارگران بوده است.

وی گفت: ترکیه در سال گذشته ۳ بار 
دستمزد کارگران را افزایش داده است و 
در حال حاضر نیز با کشورهای مختلف 
بالاترین حجم صادرات و تفاهم نامه ها 
را دارد. در کشــور ما در تعیین حداقل 
دســتمزدها عملکرد مناســبی وجود 
نداشته است، این موضوع فشار زیادی 
را به کارگــران و کارفرمایان وارد کرده 
اســت. گلپور گفت: ما بــه دنبال این 
نیســتیم که دســتمزد به طور مثال 
۱۰درصــد مجدد افزایــش یابد، ما به 
دنبال این هستیم که متناسب با نرخ 
تورم دولت برنامه ای برای تقویت قدرت 

خرید کارگران داشته باشد.

نگاهی به هفته پرچالش پیش روی ارز؛

نهنگ ها بازار را بازی می دهند، نه اخبار سیاسی!
یک کارشــناس اقتصادی 
بر این باور اســت که بازار 
ارز توجه چندانی به اخبار 
دلارهای آزاد شــده نشان 
نخواهــد داد و رســانه های 
دولتی نیز بــه دنبال کنترل 
بــازار و حتی فراهــم کردن 

جوکاهشی نرخ هستند.
بــه گــزارش روزنامه »صبــح امروز« 
اواسط هفته گذشته بود که خبرگزاری 
آسوشیتدپرس خبر داد دولت بایدن با 
ارائه معافیت تحریمی برای بانک های 
بین المللی به منظور انتقال ۶ میلیارد 
دلار از دارایی های مســدود شده ایران 
از کره جنوبی به قطــر بدون ترس از 
تحریم های آمریکا، موافقت کرده است.

پــس از آن ایرنــا در روز ابتدای هفته 
جــاری، از تــرس دلالان از تزریــق 
اسکناس دلار نوشت و کاهش کم سابقه 
قیمت ارز را پیشــبینی کرد؛ چراکه به 
این موضوع استناد کرد که »با دسترسی 
کامل بانــک مرکزی به ۶ میلیارد دلار 
انتقالی به قطــر و افزایش قدرت مانور 
بازارســاز، قرار است به زودی بخشی از 
منابع ارزی داخلی بانک مرکزی برای 
مدیریت بازار استفاده شود«. همچنین 
ایرنا بر اساس اطلاعات موثقی که منبع 
آن را ذکر نکرد، خبر داد که کار افتتاح 
حساب ۶ بانک ایرانی که به نمایندگی 
از بانــک مرکزی وظیفــه جابه جایی 
پول هــا را بر عهده دارند نزد بانک های 
قطری تمام شده و در آخرین تحولات 
صورت گرفته، بخشی از پول های ایران 
به این حساب ها منتقل و بخش دیگری 
نیز تا هفته آینده به طور کامل منتقل 

می شود.
کاهش یا افزایش نرخ؟

با بررسی اخبار منتشر شده، برخی از 
کارشناسان معتقدند که در هفته جاری 
احتمالا دلار غیررســمی تــا ۴۷ هزار 
تومان کاهش قیمت یابد و این روند در 
هفته های آینده هم ادامه خواهد داشت. 
اما در مقابل نیز عده ای بر این باورند که 
قیمت دلار همچنان در کانال ۴۹ هزار 
تومان در نوسان خواهد بود و حتی به 

سمت کانال ۵۰ هزار تومان نیز در پیش 
می رود. اما اکنون این پرســش مطرح 
اســت که »تکلیف نرخ ارز در هفته ای 
که اخبار سیاسی، دلالان را به وحشت 
انداخته چه خواهد شد و آیا قیمت دلار 
در کریدور جدید پیشــروی یا پسروی 

می کند؟«
معاملات به قوت خود جاری است

یک کارشــناس اقتصادی با اشــاره به 
اینکه »معامــلات در بازار به قوت خود 
جاری است« مطرح می کند: بخشی از 

نوسانات نرخ ارز به دلیل تعطیلات سه 
روز اخیر در کشــور است، چراکه فشار 
تقاضا در روز چهارشــنبه بالا رفته بود. 
دلاری که تــا ۲ روز قبل آن ۴۹هزار و 
۴۵۰ تومان در بازار آزاد معامله می شد، 
برخلاف افت قبلی خود، چهارشــنبه 
هفته گذشته رشد قیمت را تجربه کرد 

و به ۴۹هزار و ۷۵۰ تومان رسید.

مانور رسانه های دولتی برای کنترل بازار
ابراهیم احمدی در پاسخ به این پرسش 
که »اخبار سیاســی اخیــر تا چه حد 
توانسته بازار این اســکناس جهانی را 
تحت تاثیر قرار دهد؟« پاسخ می دهد: 
دولت مدعی اســت که منابع حاصل از 
آزادسازی دارایی های مسدودشده ایران، 
بــه زودی در اختیار قــرار می گیرد و 
دست بازارساز پر می شود. این در حالی 
است که رســانه های دولتی با مانور بر 
همین موضــوع به دنبال کنترل بازار با 

خبردرمانی هستند. وی می افزاید: نتیجه 
این اخبار دولتی نیز، ایجاد جو کاهشی 
و ســوق دادن خریداران خرد به سمت 
بازار عرضه است؛ اما آنچه که کمتر بدان 
پرداخته شده، این است که پیش از این 
بارها اعلام شــده ارز جدیدی به کشور 
وارد نخواهد شــد و قطع به یقین این 
منابع ۶میلیــارد دلاری اخیر نیز نهایتا 

صرف واردات کالاهایی می شود که در 
لیست تحریم های آمریکا نیست.

باید اخبار سیاسی از همه نظر بررسی شود
این کارشناس با تاکید بر اینکه »اگر اخبار 
سیاسی رصد می شــود، باید به درستی 
و به همــه جوانب آن پرداخته شــود« 
تصریح می کند: به طور نمونه، بد نیست 
که در کنار خبر انتقــال ۶ میلیارد دلار 
از دارایی های مسدود شده ایران، به این 
موضوع نیز اشاره داشته باشیم که روابط 
میان ایران و آژانس چندان مثبت نیست 
چراکه مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی، در تازه ترین اظهارات خود ادعا کرده 
ایران مجوز فعالیت چند نفر از بازرسان 
آژانس را لغــو و همچنین آمریکا و اروپا 
نیز ظرف چند روز گذشــته تحریم های 

جدیدی علیه ایران وضع کرده اند.
نرخ ارز و نهنگ ها!

وی در پایان بنــدی صحبت های خود 
عنــوان می کنــد: بدون شــک ارز نه 
تحت تاثیر روابط ایران با آژانس اســت 
و نه اخبار حاصله از دلارهای آزادشده! 
چراکه در نگاهــی واقع بینانه، بازار ارز 
همواره تحت تاثیر حرکات نهنگ ها یا 
بازیگرهای بزرگی بوده که ماهی ها را، 
هم در خرید و هــم در فروش متضرر 

می کند.

 آنچه که کمتر بدان پرداخته شده، این است که پیش از این بارها 
اعلام شده ارز جدیدی به کشور وارد نخواهد شد و قطع به یقین 
این منابع 6میلیارد دلاری اخیر نیز نهایتا صرف واردات کالاهایی 

می شود که در لیست تحریم های آمریکا نیست

,,

نرخ بهره بین بانکی به 2۳.62 درصد رسید
بر اساس آمار منتشرشده از سوی بانک مرکزی نرخ بهره بین بانکی در هفته منتهی به چهارشنبه ۲۲ شهریور به ۲۳.۶۲ درصد رسید.

طبق آمار بانک مرکزی، میانگین وزنی نرخ بهره بین بانکی در هفته ای که گذشت نسبت به هفته قبل تر از ۲۳.۵۵ درصد به ۲۳.۶۲ 
درصد در هفته منتهی به چهارشنبه ۲۲ شهریور رسید.
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اکران انلاین بی رمق است چون؛

جلوی قاچاق فیلم ها گرفته نمی شود
سامان سالور گفت: یکی از اصلی ترین 
شــرط ها برای بهره مند شدن از تمام 
ظرفیت اکران آنلاین این اســت که ما 
بتوانیم جلوی قاچاق فیلم ها و نمایش 
آنها در شبکه های ماهواره ای را بگیریم 
ولی متاســفانه به دلیل اجرا نشــدن 
قانون کپی رایت بلافاصله پس از اینکه 
فیلم های ســینمایی به صورت آنلاین 
اکران می شــوند، نســخه قاچاق آنها 
در بســتر نت در دســترس عموم قرار 
می گیرد و شبکه های ماهواره ای نیز این 

فیلم ها را بارها و بارها پخش می کنند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از ایسنا، تهیه کننده فیلم سینمایی 
»ســه کام حبس« که به تازگی اکران 
آنلاین خود را آغاز کرده اســت، درباره 
اکران آنلاین فیلم های سینمایی پس 
از اکران در ســینماها به ایســنا گفت: 
پس از شــیوع ویروس کرونا به ناچار از 
امکان های دیگر نمایش فیلم استفاده 
کردیم و اکران آنلایــن به یک گزینه 
جدی تبدیل شد. به نظر من این یک 
بستر مناسب است اما برای بهره بردن 
کافی از این بســتر شروطی وجود دارد 
که بایــد در آینده به آنها توجه ویژه ای 

داشته باشیم.
جلوی قاچاق فیلم ها و نمایش آنها در 

شبکه های ماهواره ای را بگیریم
این تهیه کننده ســینما که فیلمش 
در پلتفــرم فیلــم نت اکــران آنلاین 
شده است، خاطرنشــان کرد: یکی از 
اصلی ترین شرط ها برای بهره مند شدن 
از تمام ظرفیت اکران آنلاین این است 
که ما بتوانیم جلــوی قاچاق فیلم ها و 
نمایش آنها در شــبکه های ماهواره ای 
را بگیریم ولی متاســفانه به دلیل اجرا 
نشــدن قانون کپی رایت بلافاصله پس 
از اینکه فیلم های سینمایی به صورت 
آنلاین اکران می شــوند نسخه قاچاق 
آنها در بستر نت در دسترس عموم قرار 
می گیرد و شبکه های ماهواره ای نیز این 

فیلم ها را بارها و بارها پخش می کنند.
وی افــزود: اگــر قانــون کپی رایت در 
کشورمان اجرایی شــود از آنجا که ما 
در میزان سالن های سینمایمان دچار 
مشکل هستیم و در بسیاری از مناطق 
اصلا ســینمایی وجود ندارد و فضای 
عرضه فیلم به صورت اکران در سینماها 
محدود اســت اکــران آنلاین می تواند 
این کمبود را جبــران کند. از آنجا که 
امروز تقریبا در همه جای کشور امکان 
دسترسی به اینترنت وجود دارد از این 
طریق ما می توانیم مخاطبان بســیار 
بیشــتری نه تنها در سطح کشور بلکه 
در سطح جهان داشته باشیم که طبیعتا 
باعث می شود فیلم ها به فروش بهتری 
برسند. در زمان اکران »سه کام حبس« 
افراد بسیاری با من تماس می گرفتند و 
می گفتند که منتظر نمایش آنلاین این 
فیلم هستند چراکه امکان سینما رفتن 

ندارند.
پلتفرم ها می توانند تاثیرگذار باشند

ســالور با اشــاره به لزوم فرهنگسازی 
برای استفاده از نسخه قانونی فیلم های 
ســینمایی گفت: این فرهنگسازی تا 
حدی صورت گرفته و ما شاهد هستیم 
با وجود اینکه نسخه قاچاق فیلمی چون 
»تفریق« در دسترس عموم قرار گرفته 
با اکران آنلاین افراد بسیاری بلیت تهیه 

می کنند و از پلتفرم به تماشــای فیلم 
می نشــینند اما باز هم به گســترده تر 
شــدن این فرهنگ نیاز داریم و در این 
زمینــه حتی پلتفرم ها نیــز می توانند 

تاثیرگذار باشند.
وی افــزود: به نظر مــن پلتفرم ها باید 
در فضایی رقابتــی قرار بگیرند و نباید 
وضعیت به شــکلی باشد که تنها قشر 
خاصــی از ســینماگران بتوانند با آنها 
همکاری موفقی داشــته باشــند. در 
گذشــته با کمبود پلتفرم های نمایش 
فیلم فضایی انحصاری ایجاد شده بود اما 
خوشبختانه با اضافه شدن چند پلتفرم 
دیگر امروز این انحصار شکسته است و 
من با وجود پلتفرم هایی چون فیلم نت 
به این فضا امیدوارتر شده ام. سکوهای 
نمایش می توانند در زمینه فرهنگسازی 
برای اســتفاده از نسخه قانونی فیلم ها 
تاثیرگذار باشند و امیدوارم این فضای 
رقابتی باعث شــود که به این موضوع 

توجه ویژه ای داشته باشند.
دوستان به سینما نگاهی صرفا اقتصادی ندارند

ســالور با اشــاره به فاصله اندک زمان 
اکران در ســینماها با زمــان نمایش 
آنلاین فیلم »ســه کام حبس« گفت: 
تجربه نشان داده فیلم هایی که فاصله 
اکران عمومی شان با اکران آنلاین کمتر 
است با توجه به تبلیغاتی که در فضای 
مجازی صــورت گرفته امکان موفقیت 
بیشتری برای جلب نظر مخاطب دارند. 

پلتفرم فیلم نت متعلق به افرادی است 
که خودشــان از بدنه ســینما هستند 
و بــه همین دلیــل این دوســتان به 
سینما نگاهی صرفا اقتصادی ندارند و 
دغدغه های ســینمایی و هنری نیز در 
عملکرد این پلتفرم دیده می شــود که 
بسیار امیدوارکننده است. خوشبختانه 
دوستان برای صاحبان فیلم احترام قائل 
شدند و این فیلم در یک تعامل دو طرفه 
به صورت آنلاین اکران شد و امیدوارم 
این نگاه و عملکرد در پلتفرم فیلم نت 

ادامه داشته باشد.
اکثر فیلم های پرفروش کمدی هستند

این تهیه کننده درباره وضعیت سینمای 

اجتماعی ایران گفت: فیلم »ســه کام 
حبس« تا امــروز پرفروش ترین فیلم 
اجتماعی سال بوده و در اکران آنلاین ما 
می توانیم به مخاطبان جهانی هم توجه 
داشته باشــیم و میزان فروش فیلم را 
افزایش دهیم اما »سه کام حبس« یک 
استثنا بوده و اگر به جدول فروش نگاه 
کنید متوجه می شوید که اکثر فیلم های 
پرفروش کمدی هســتند. ســینمای 
اجتماعی امروز بیش از هر زمان دیگری 
به حمایــت نیاز دارد، متاســفانه این 
سینما هر روز به وضعیت بدتری دچار 
می شود چرا که سیاستگذاران فرهنگی 
ما عملکرد مناسبی ندارند و میزان تولید 
فیلم هــای اجتماعی کاهش پیدا کرده 
و وقتی تولید مناســب نداشته باشیم 
مطمئنا عرضه مناســبی نیز نخواهیم 
داشت و نقش ســینمای اجتماعی در 

گیشه کمرنگ می شود.
در سال های اخیر متاسفانه سانسور پر رنگ تر 

شده
وی در ادامه با اشاره به عملکرد سازمان 
سینمایی وزارت ارشاد ابراز عقیده کرد: 
در سال های اخیر متاسفانه سانسور پر 
رنگ تر شده و فیلم های اجتماعی یا با 
سانسور شدید مواجه می شوند و یا اصلا 
به این فیلم ها مجوز داده نمی شود. به 
نظر می رســد که هر چقــدر فیلم ها 
خنثی تر باشند امکان ساخت بیشتری 
دارند و این در حالی است که یک فیلم 

اجتماعی در صورتــی می تواند موفق 
باشد که بتواند تصویری از جامعه خود 
ارائه دهد و خنثی نباشد. به نظر من با 
وضعیتی که شاهد هستیم در سال های 
آینده فیلم هــای اجتماعی خنثی تری 
خواهیم دید و این خطری است که این 

سینما را تهدید می کند.
ســالور خاطرنشان کرد: از آنجا که این 
فیلم )سه کام حبس( در سال ۹۸ مجوز 
گرفت، دولت قبل با ما همکاری خوبی 
داشت ولی دولت جدید علاوه بر بحث 
تولید، در عرصه اکران نیز ســعی دارد 
ســینمای اجتماعی را به حاشیه ببرد 
و شاهد هســتیم که اکثر سانس ها در 

خدمت فیلم های کمدی قرار گرفته اند. 
اگر مسئولان دغدغه سینمای اجتماعی 
دارد باید این وضعیت را تغییر دهد و با 
فیلمسازان تعامل بیشتری داشته باشد 
و ســختگیری ها برای دریافت مجوز را 

کمتر کند.
وی در ادامه گفت: یک فیلم سینمایی 
به طور کامل مورد قضاوت قرار می گیرد 
و نتیجه گیری از فیلم باید بر اســاس 
کلیت فیلم باشد اما متاسفانه دوستان 
در شورای پروانه ساخت و پروانه نمایش 
آثار را ســکانس به ســکانس قضاوت 
می کنند و هر سکانس را جداگانه مورد 
بررسی قرار می دهند و توجهی به نتیجه 

کلی اثر ندارند.
ما نمی توانیم منکر وجود اعتیاد در کشورمان 

شویم
ســالور درباره عوامــل موفقیت فیلم 
سینمایی »سه کام حبس« در گیشه 
گفت: این فیلــم یک معضل بزرگ و 
مهم را مطــرح می کند. هر چقدر که 
این نگــرش ناراحت کننده باشــد ما 
اعتیاد در  نمی توانیــم منکر وجــود 
کشورمان شــویم. این فیلم به نوعی 
این پدیده را آسیب شناســی می کند 
و متاســفانه مســئولان کشــور ما و 
ارگان های عریض و طویل فراوانی که 
وجود دارنــد به جای اینکه از اینگونه 
فیلم ها حمایت کنند مثل همیشــه 
ســعی دارند صورت مســئله را پاک 
کنند و این برای ســینمای اجتماعی 
که می خواهــد از واقعیت های جامعه 
بگوید مورد پذیرش نیست. به نظر من 
یکی از اصلی ترین دلایل موفقیت این 
فیلم، نگاه واقعی آن به معضلی است 

که مطرح می کند.
تهیه کننده فیلم سینمایی »هایلایت« 
در پایان تاکید کــرد: برخی تلخ بودن 
فیلم »سه کام حبس« را یکی از نکات 
منفی درباره آن می دانند در صورتیکه 
این تلخی برآمده از یک واقعیت است. 
امروز اگر کســی تصمیــم بگیرد مواد 
مخدری مصرف کند، تهیه مواد مخدر 
برایش از نان خریدن هم آسان تر است. 
ما بــه عنوان فیلمســاز وقتی تصمیم 
می گیریــم درباره ایــن موضوع فیلم 
بسازیم باید واقعیت را به تصویر بکشیم 
ولی وظیفه ما نشان دادن راه حل نیست، 
ما فقط به بخش های تاریک اجتماعمان 
که کمتر مورد توجه قــرار گرفته، نور 

می تابانیم.

یکی از اصلی ترین شرط ها برای بهره مند شدن از تمام ظرفیت اکران آنلاین این 
است که ما بتوانیم جلوی قاچاق فیلم ها و نمایش آنها در شبکه های ماهواره ای را 
بگیریم ولی متاسفانه بلافاصله پس از اینکه فیلم های سینمایی به صورت آنلاین 

اکران می شوند نسخه قاچاق آنها در بستر نت در دسترس عموم قرار می گیرد

,,

شادمهر عقیلی به پلیس احضار شد
پلیس ترکیه به علت اخلال در نحوه برگزاری 
کنسرت شــادمهر عقیلی و آسیب زدن به 

اموال این خواننده را احضار کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
خبرآنلاین، داستان از این قرار است که شب 
گذشته ۲۴ شهریور قرار بود کنسرت شادمهر 

عقیلی در ترکیه برگزار شود، کنسرت به جای 
ساعت ۱۹ در ساعت ۲۱ برگزار شد و همین 
معطلی بدون توضیح باعث ایجاد خشم شد، 
پس از شروع و بعد از خواندن یک موسیقی 
صدا با مشکل مواجه شد. این مشکل ادامه 
پیدا کرد تا اینکه قرار شد کنسرت به شب ۲۵ 

شهریور موکول شود، اما همین ماجرا موجب 
خشم گسترده مخاطبان شد چرا که سیاری 
از مردم بلیت بازگشت داشتند و مخاطبان 
در اعتراض به این وضعیت شروع به آسیب 
زدن به اموال کردند و پیرو همین اتفاق پلیس 

ترکیه شادمهر عقیلی را احضار کرد

فراخوان بخش غیررقابتی جشنواره 
موسیقی فجر منتشر شد

دبیرخانــه ســی و نهمین 
جشــنواره موســیقی فجر 
فراخوان حضــور هنرمندان 
بــرای شــرکت در بخــش 
غیررقابتــی این رویــداد را 

منتشر کرد.
به گــزارش روزنامه »صبح 

امروز« و به نقل از روابط عمومی انجمن موسیقی ایران، فراخوان 
بخش غیررقابتی سی و نهمین جشنواره بین المللی موسیقی فجر 

از سوی دبیرخانه این جشنواره منتشر شد.
فراخوان بخش غیررقابتی ســی و نهمین جشــنواره بین المللی 
موســیقی فجر بر اساس آیین نامه جشنواره و با هدف شناسایی، 
ظرفیت ســازی و حمایــت از فعالیت های خلاقانــه هنرمندان و 
گروه های موسیقی سراسر کشور، با اولویت معیارهای هنری در هر 

شاخه از موسیقی، تهیه و تنظیم شده است.
تمامی گروه هــا و هنرمندان فعال در عرصــه اجرای صحنه ای 
از اول آبــان تا ۱۵ آذر ماه ســال جاری فرصت دارند بر اســاس 
 فراخوان اعلام شــده با مراجعه به ســایت جشــنواره به نشانی

 www.fajrmusicfestival.com مراحــل ثبت نام خود را 

در ســامانه بامک انجام دهند و یا به صورت حضوری آثار خود را 
به دبیرخانه جشنواره به آدرس تهران، خیابان استاد نجات اللهی، 

کوچه زندی، پلاک ۱۱ ارایه کنند.
ســتاد برگزاری جشنواره با انتشــار این فراخوان از همه گروه ها، 
آنسامبل ها، ارکسترها و هنرمندان موسیقی در عرصه اجرای صحنه 
ای دعوت می کند، در صــورت تمایل با مطالعه دقیق فراخوان و 
ارســال آثار و مدارک خود، در برگزاری و هرچه پربارتر شدن این 

رویداد هنری مشارکت کنند.
ســی و نهمین جشنواره بین المللی موسیقی فجر به همت دفتر 
موسیقی معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، توسط 
انجمن موســیقی ایران به دبیری رضا مهدوی از ۲۳ تا ۲۸ بهمن  
ماه ســال جاری در بخش های رقابتی )جایزه باربد( و غیررقابتی 
همزمان در تهران و استان های دیگر برگزار می شود و جایزه ترانه، 
 جایزه موسیقی و رسانه، جایزه رساله و پایان نامه ها، بخش سرود و 
نشست های پژوهشی برنامه های دیگر این دوره از جشنواره خواهد 

بود.

نقاشی سرقت شده ونسان ونگوک 
پیدا شد

تابلویی از ون سان ونگوک که 
دو سال پیش از یک موزه در 
هلند سرقت شده بود، پیدا 

شد.
به گــزارش روزنامه »صبح 
امروز« و به نقــل از رویترز، 
با نام  یک موسســه هنری 

»گرونینگر« که مدیریت موزه ای با همین نام را به عهده دارد، روز 
چهارشنبه سیزدهم سپتامبر )مصادف با بیست و دوم شهریورماه( 
اعلام کرد، تابلویی از ونســان ون گوگ که در سال ۲۰۲۰ از یک 
موزه در هلند در دوران قرنطینه کووید-۱۹ به ســرقت رفته بود، 

پیدا شده است. 
موزه مربوطه در در بیانیه ای که در اینباره منتشــرکرده، نام اثر را 
»باغ بهار« اعلام کرده و گفته اســت این اثر هنری سه سال و نیم 

پس از سرقت به جای قبلی خود بازگشته است.
نقاشی »باغ بهار« مربوط به سال ۱۸۸۴ است که از موزه »سینگر 
لارن«، در شرق آمســتردام، جایی که برای یک نمایشگاه امانت 
داده شــده بود، به سرقت رفت.  این ســرقت در طول ایامی که 
سراسر جهان در قرنطینه کویید به سر می برده، رخ داده است. بر 
اساس فیلم های امنیتی که پلیس هلند منتشر کرده، سارقان در 
ســی ام مارس وارد موزه »سینگر لارن« شده اند. آن ها با شکستن 
محفظه شیشــه ای نقاشــی را دزدیده اند.  تابلوی »باغ بهار« باغ 
معبدی در نوئنن )شــهر کوچکی در هلند که والدین ون گوگ در 
آن زندگی می کرده اند(، را به تصویر می کشــد.  موزه »گرونینگر« 
درباره آســیب های صورت گرفته اثر گفته؛ نقاشی ونگوک دچار 
آسیب هایی شده اما به طور کلی و در نگاه اول، وضعیت خوبی دارد. 
در بخش دیگری از بیانیه منتشر شده، آمده است: پلیس از نزدیک 
در تمام مراحل )بازیابی نقاشــی( بر امور نظارت داشته است. در 
همین راستا موزه فعلا نمی تواند در مورد تحقیقات در حال انجام 

اظهار نظر کند.

کافه خبر
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در دیدار مدیران خراسان رضوی با رئیس جمهور مطرح شد
هدف گذاری روکش آسفالت و لکه گیری 

۳000 کیلومتر از راه های استان
رضوی  خراســان  استاندار 
در دیــدار مدیران اســتان 
بــا رئیس جمهــور گفت: 
هدف گذاری انجام شده این 
است که ۳۰۰۰ کیلومتر از 
روکش  اســتان  جاده های 
آسفالت و لکه گیری شوند تا 

میانگین کیفیت راه های خراسان رضوی رشد قابل توجهی داشته 
باشد. آیت الله سیدابراهیم رئیسی در دیدار مدیران استان خراسان 
رضوی در مشــهد با اشــاره به عملیات روکش آســفالت ۱۲۰۰ 
کیلومتر از جاده های خراســان رضوی در حدود یک ســال اخیر 
اظهار کرد: این ۱۲۰۰ کیلومتر روکش آسفالت جاده های استان 
خراسان رضوی در حدود یک سال اقدام بزرگی است و جای تشکر 
دارد. استاندار خراسان رضوی در این دیدار اظهار کرد: بیش از ۸۵ 
درصد زائران در دهه آخر صفر امسال از جاده های خراسان رضوی 
به مشهد آمدند و راه های زمینی از اهمیت ویژه ای برخوردار است.

یعقوبعلی نظری ادامه داد: باتوجه به فرســودگی راه های خراسان 
رضوی یک اقدام تحولی در این حوزه برنامه ریزی شــد و ۱۲۰۰ 
کیلومتر از جاده های استان روکش آسفالت شد؛ این اقدام معادل ۶ 

برابر میانگین بهسازی راه ها در دوره های گذشته است.
وی خاطرنشان کرد: به دنبال ادامه این حرکت تحولی در بهسازی 
راه های اســتان خراســان رضوی هســتیم چرا که در این حوزه 

عقب ماندگی های قبلی را باید با سرعت بیشتری جبران کنیم.
اســتاندار خراســان رضوی تصریح کرد: این موضوع مصوبه سفر 
رئیس جمهور به اســتان بود و حوزه عمرانی همه تلاش خود را 
به کار گرفت تا با یک حرکت رو به جلو کاری جهادی را رقم بزند.

نظــری با بیان اینکــه تلاش حوزه عمرانی اســتان و راهداری و 
حمل ونقل جاده ای در این زمینه ارزشــمند اســت، عنوان کرد: 
هدف گذاری انجام شده این است که ۳۰۰۰ کیلومتر از جاده های 
استان روکش آسفالت و لکه گیری شوند تا میانگین کیفیت راه های 

خراسان رضوی رشد قابل توجهی داشته باشد.

17 استخر کشاورزی غیرمجاز در 
نیشابور مسدود شد

دادگســتری  رییــس کل 
گفت:  رضــوی  خراســان 
۱۷ اســتخر آب کشاورزی 
غیرمجــاز در شهرســتان 
نیشابور شناسایی و مسدود 

شد.
پبه گــزارش ایرنا به نقل از 

دادگستری خراســان رضوی ، حجت الاسلام حمزه خلیلی روز 
یکشنبه افزود: در راستای سیاست های دستگاه قضایی در زمینه 
صیانت از حقوق عامه و در اجرای مصوبات شــورای پیشگیری از 
وقوع جرم نیشــابور، عملیات اجرایی رفع تصرفات رودخانه ای و 
انســداد گودال های غیرمجاز اراضی روستایی با دستور قضایی و 
همکاری دســتگاههای انتظامی و اجرایی شهرستان در روزهای 

اخیر انجام شد.

ورود بیش از 400 هزار زائر پیاده به 
مشهد در دهه پایانی صفر

سخنگوی جمعیت خدمتگزار 
زائران پیاده امــام رضا)ع( از 
ورود بیــش از ۴۰۰ هزار زائر 
پیاده به مشهد همزمان با ۳ 

روز پایانی ماه صفر خبر داد.
حسین رضایی در گفت وگو با 
ایسنا اظهار کرد: خدمت رسانی 

به زائران پیاده امام رضا)ع( از ۱۵ شهریورماه، همزمان با اربعین آغاز 
شــد و تا ۲۶ شهریور به  صورت ۲۴ ســاعته ادامه یافت. وی ادامه 
داد: در ســازمان مردم نهاد جمعیت خدمتگزار، ۲۲ واحد عملیاتی 
کار خدمت رسانی به زائران پیاده در محورهای مواصلاتی و اسکان 
شهری را  انجام می دهند که این ۲۲ واحد در سال جاری نیز فعال 
بود. وی تصریح کرد: تعداد ۴۴۰ محل اسکان شهری برای زائران در 
نظر گرفته شد، همچنین ۴۹۰ ایستگاه صلواتی کار خدمت رسانی به 

زائران پیاده در طول ایام پایانی ماه صفر را انجام دادند.

در تربت حیدریه؛

دبیرستان رازی سرگردان بین تخریب یا استحکام بخشی
انتشار مطلبی در شبکه های اجتماعی 
بــا این مضمون کــه »تخریب هویتی 
دیگر، به بهانه نوسازی«، مسوولان تربت 
حیدریه را بین تخریب یا مقاوم سازی 
دبیرستان »رازی« این شهر سرگردان 
و برنامه آنان برای بازسازی این فضای 
آموزشــی را با مشــارکت خیران، ابتر 

گذاشته است.
به گــزارش ایرنــا، دبیرســتان رازی 
تربت حیدریه واقع در خیابان »کاشانی 
۸« بــا بیش از نیم قرن ســابقه، یکی 
از قدیمی تریــن مراکــز آموزشــی در 
بافت مرکزی این شهر است که مانند 
دبیرســتان »البرز« تهران، شماری از 
افراد سرشــناس و موثر در عرصه های 
مختلف سیاســی، فرهنگی، اقتصادی 
و اجتماعی این شهرستان را در دامان 

خود پرورده است.
طبــق نظــر اداره نوســازی و تجهیز 
مدارس خراسان رضوی، بخش قدیمی 
دبیرســتان رازی ناایمــن و غیرقابل 
استفاده اســت که حتماً باید تخریب 
شود و در شرایط کنونی نیز طبقه دوم 
بنا غیرقابل استفاده است و دانش آموزان 
تنها می توانند از طبقه نخست استفاده 

کنند.
بر اســاس رایزنی های صورت گرفته، 
اخیرا »مهدی مروج تربتی« از نیکوکاران 
بنــام تربت حیدریه پذیرفتــه بود که 
پــس از تخریب و نوســازی بنای این 
مرکز آموزشی کهن، با هزینه شخصی 
خود، یک مجموعه ورزشــی نیز برای 
دانش آموزان بنا کند، اما انتشــار یک 
مطلب در فضای مجازی، منجر به توقف 
این اقدام خیرخواهانه شد و همه چیز را 

معلق گذاشت.
یک تیتر احساسی، ۳0 میلیارد تومان را هوا 

کرد
یکــی از دانش آموختــگان قدیمــی 
دبیرســتان رازی و رییس اسبق اداره 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی شهرستان 
»زاوه« که خود اکنون به شغل شریف 
معلمی مشغول است، در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا اظهار کرد: یکی از اصحاب 
رسانه با یک تیتر احساسی و نسنجیده، 
زمینه دلسرد شدن این نیکوکار تربتی 
را فراهم آورد و چنانکه گفته  می شود 
وی که قرار بود در این دبیرســتان ۳۰ 
میلیارد تومان هزینه کند، بنا بر شنیده 

ها از این امر منصرف شده است.
میثــم امانی با بیان اینکــه من نیز با 
تخریب آثار تاریخی مخالف هســتم، 
افزود: اما در این شرایط دشوار اقتصادی 
کشور و نیاز مبرم آموزش و پرورش به 
توسعه و نوسازی فضاهای آموزشی، تا 
کی باید منتظر ماند تا یک شــهروند 
متمکن دلسوز پیدا شود و بدون هیچ 
چشم داشــتی بخواهد در زادگاه خود 
یک دبیرستان ۱۴ کلاسه به همراه یک 

ورزشگاه بسازد؟
وی با اشــاره بــه تاریخچــه تخریب 
برخی مــدارس قدیمی تربت حیدریه 
در سالیان گذشته اظهار کرد: شگفت 
اینکــه چند ســال پیش دبیرســتان 
قدیمی »امیرکبیر« در انتهای خیابان 
قائم تخریب شد و دبستان »رضاییه«، 
مربوط به دوران احمدشــاه قاجار، در 
بلوار بهشــتی این شــهر تخریب و به 
زمینی بایر تبدیل شد، اما هیچ صدایی 

از کسی درنیامد.
دبیرستان رازی جزو هویت ملی ما است و 

نباید تخریب شود
معاون آموزش متوسطه اداره آموزش و 
پرورش تربت حیدریه، در مقام مخالفت 
با تخریب دبیرســتان رازی گفت: این 
فضــای آموزشــی بخشــی از حافظه 
تاریخی مردم در تربیت مردان تاثیرگذار 
تاریخ شهرستان و حتی استان است و 

نباید تخریب شود.
محمد محمودی افزود: در عین حال با 
توجه به فرسودگی نسبی بنا، شایسته 
اســت با هدف حفظ این بنای بزرگ 
آموزشی، دبیرستان بازسازی و استحکام 

بخشی شود.
دبیرستان رازی نفس های آخرش را می کشند

مدیر اســبق دبیرســتان رازی و عضو 
سابق شورای شهر تربت حیدریه نیز به 
خبرنگار ایرنا گفت: دبیرستان در فضایی 
به مساحت سه هزار مترمربع شامل ۲ 
قسمت قدیمی و جدید است که زمان 
ساخت بخش قدیمی آن به سال ۱۳۳۵ 

و قسمت نوساز به ۱۳۷۳ بازمی گردد.
مهدی وقفی با بیان اینکه دبیرستان در 
مجموع دارای ۱۵ کلاس است، افزود: 
هر چند دیوارهای ســاختمان قدیمی 
محکم هستند، اما ســقف آن ناایمن 
است و اکنون در طبقه دوم ساختمان 

کلاس درسی تشکیل نمی شود.
وی با بیان اینکه دبیرستان رازی تربت 
حیدریه بنا بر قولی نخستین یا دومین 
دبیرستان اســتان خراسان بزرگ بوده 
است، گفت: حتی حدود ۱۰ سال پیش 
قرار بود بنای این آموزشــگاه به عنوان 
»مدرســه ماندگار« در فهرست میراث 
فرهنگی به ثبت برسد که البته چون از 
چند شرط لازم برخوردار نبود، این کار 

به نتیجه نرسید.
وقفــی هرگونه اقدام بــرای تخریب یا 
بازسازی بنای این دبیرستان را منوط به 
نظر کارشناسان اداره نوسازی و تجهیز 

مدارس دانست.
وی گفت: »محمدرضا براداران شرکا« 
رییس اسبق ســازمان برنامه و بودجه 
کشــور، اقتصاددان و مشــاور مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام، پروفســور 
»امین علیزاده« استاد دانشگاه فردوسی 
و رییس اسبق آبخیزداری کشور، »جلال 
رفیع« حقوقدان، نویسنده و عضو هیات 
تحریریه روزنامه اطلاعات، خلبان شهید 
»علی خوش نیت«، »فریدون جیرانی« 

نویســنده و کارگــردان، »علی اکبــر 
سیاسی« استاد ریاضات دانشگاه تهران 
و دهها چهره شــاخص دیگر از جمله 
دانش آموختگان دبیرستان رازی تربت 

حیدریه هستند.
خیران مدرسه ساز ستودنی و امید ما هستند

معــاون اســتاندار و فرمانــدار ویــژه 
تربت حیدریه نیز به خبرنگار ایرنا گفت: 
به تازگی در نشســت مشترکی که با 
حضور مســوولان آموزش و پرورش و 
خیر مدرسه ساز تربت حیدریه برگزار 
شد، بر ظرفیت بزرگ و ستودنی خیران 
در رفــع مشــکل فضاهای آموزشــی 

شهرستان تاکید شد.
علی اکبــر کی پور افزود: خوشــبختانه 
فضــای اداری شهرســتان به ســمت 
انســجام  تصمیم ســازی حول محور 
مدیریتی و به ســمت و سوی وحدت 
رویه در ارایــه خدمات پیش می رود و 
سیاســت گذاری ها ظرف سال گذشته 
به نحوی بوده که تا حد ممکن تداخل 
و ناهماهنگی بین دستگاه های اجرایی، 

پیش نیاید.
وی گفــت: بر این اســاس ســاختار 
اداری شهرســتان آمادگی لازم را برای 
همــکاری با نیکــوکاران عزیزی که با 
اهداف خیرخواهانه، درصدد رفع بخشی 
از کمبودهــای آموزشــی و فرهنگی 

شهرستان هستند، دارد.
دبیرستان رازی تخریبی و غیرقابل استفاده 

است
معــاون مدیــرکل و مدیــر آموزش و 
پرورش شهرســتان تربت حیدریه نیز 
گفت: طبق نظر اداره نوسازی و تجهیز 
مدارس خراسان رضوی، بخش قدیمی 
دبیرســتان رازی ناایمــن و غیرقابل 

استفاده اعلام شده  است.
حجت صالحی افزود: در نامه این اداره 
کل به صراحت آمده  که بخش قدیمی 
دبیرستان قابلیت مرمت نداشته و حتماً 
باید تخریب شود و الان نیز طبقه دوم 
آن غیرقابل استفاده است و دانش آموزان 

تنها از طبقه نخست استفاده می کنند.
وی بــا انتقاد از انتشــار چنان مطلبی 
در فضای مجازی گفــت: به تازگی در 
نشســتی با حضــور تربتی های مقیم 
تهران، ایــن موضوع مطــرح و اعلام 
آمادگی شد که وضعیت دبیرستان رازی 
با حضــور خیران و کارشناســان اداره 
نوسازی دوباره بررسی  شود و چنانچه 
قابل بازســازی و مقام سازی تشخیص 

داده شد، همه تابع مقررات باشند.
صالحی افزود: البته نیکوکار خیراندیش 
»مروج تربتی« همچنان بر ســر تعهد 
خود هست و طبق قولی که داده  فضای 
فرهنگی و ورزشی را برای دانش آموزان 

تربت حیدریه خواهد ساخت.
نباید برای ساخت و ساز اماکن ورزشی و 

آموزشی محدودیت گذاشت

ایــن نیکــوکار نیک اندیــش نیــز به 
خبرنگار ایرنا گفت: نخســتین جرقه 
ســاخت یک مجموعه بزرگ ورزشی 
در تربت حیدریــه، وقتی در ذهنم زده  
شد که دیدم در یک سالن ۲۰۰ متری 
نزدیک به ۷۰۰ دانش آموز مشغول انجام 

ورزش ژیمناستیک هستند.
مهدی مروج تربتی افزود: تاکنون هفت 
بار برای این مورد خاص به تربت حیدریه 
آمده و با مشــایعت مدیــر آموزش و 
پرورش چند زمین پیشنهادی را ارزیابی 
کرده ایم که یا کوچک و یا دور از مرکز 

شهر بوده اند.
وی گفت: ساختمان قدیمی و فرسوده 
دبیرستان رازی هم مرکزیت دارد و هم 
نامه تخریبی بودن آن به تایید اداره کل 

نوسازی و تجهیز مدارس رسیده  است.
وی خاطرنشــان کــرد: در عین حال 
میدان برای کسانی که مدعی بازسازی 
و یا مقاوم سازی این بنا هستند، باز است 
و من نیز اکنون مشــغول ساخت چند 
طرح عمرانی در مشهد و تربت حیدریه 
هســتم و البته که از ساخت مجموعه 
ورزشی و آموزشی در تربت حیدریه نیز 

منصرف نشده ام.
یک خیر مدرسه ساز تربت حیدریه نیز 
که خواســت تا نامش فاش نشــود، با 
انتقاد از برخی اقدامات نسنجیده فعالان 
فضای مجازی اظهار کرد: کســانی که 
مخالف تخریب و نوســازی دبیرستان 
رازی هســتند، آیا خبر دارند مدارس 
تربت حیدریه به ســمت ۲ نوبته شدن 
رفته اند و کســانی که خود را دلســوز 
مواریــث تاریخی معرفــی می کنند، 
بدانند که هر یــک از این دانش آموزان 
آینده ساز کشور و میرایث تاریخی واقعی 

ما هستند.
تربت حیدریه ۲۲۵ هزار نفر جمعیت 
دارد و اکنون ۴۸ هــزار دانش آموز در 
۲۸۰ مدرســه و هــزار و ۳۵۲ کلاس 
درس این شهرستان مشغول تحصیل 

هستند.

///////////
۱

بیش از سه تنُ مواد غذایی غیربهداشتی 
در خراسان رضوی نابود شد

مدیر ســلامت محیــط و کار معاونت 
بهداشت دانشــگاه علوم پزشکی مشهد 
گفت: ســه هــزار و ۲۱۲ کیلوگرم مواد 

غذایی فاسد یا غیربهداشتی از آغاز طرح 
بهداشتی و نظارتی ویژه دهه پایانی ماه 
صفر در مناطق زیر پوشش این دانشگاه 
در خراسان رضوی شناسایی، جمع آوری 

و نابود شده است.
دکتر فرشــید وفا روز گذشته در گفت و 

گو با خبرنگار ایرنا افــزود: از این میزان 
مواد غذایی معدوم شــده ۲ هزار و ۴۲۷ 
کیلوگرم مربوط به شهرستان مشهد بوده 

است.
وی ادامه داد: طرح بهداشــتی و نظارتی 
ویژه دهه پایانی ماه صفر در مناطق زیر 

ان
راس

خ

خـــبر
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در آستانه تصویب در کمیسیون تلفیق مجلس؛

معلولان جامانده از برنامه هفتم توسعه
مدیر کمپین معلــولان می گوید: ما با 
برگــزاری تجمع های اعتراضــی بارها 
اعتراضمان  را به عدم توجه برنامه هفتم 
توسعه به افراد دارای معلولیت نشان دادیم 
با این حال باز به خواسته هایمان توجهی 
نشد و در نهایت برنامه هفتم با کمترین 
توجه به معلولان در کمیســیون تلفیق 

مجلس آماده تصویب می شود.
رویا بابائی: برنامه هفتم توسعه بدون توجه 
به معلولان و برآوردن زیرســاخت های 
مــورد نیاز زندگی آنها نه تنها مبتنی بر 
توسعه نیست بلکه برنامه ای ناقص است 

حتی اگر به تصویب مجلس برسد.
ایــن برنامه در حالــی ایــن روزها در 
کمیسیون تلفیق مجلس آخرین مراحل 
بررسی خود را می گذراند و برای  تصویب 
نهایــی به صحن علنی مجلــس آماده 
می شود که در میان همه برنامه های پنج  
ساله توسعه کشور رکورد دار بی توجهی به 
معلولان است . برنامه هفتم از برنامه های 
پنج ســاله دوم تاکنون کمترین میزان 
توجه به افراد دارای معلولیت را داشته و 
این امر از بی توجهی عامدانه مسئولان به 

معلولان حکایت دارد.
نگهداری از سالمندان و معلولان، واگذاری 
خانه های سازمانی فرسوده به خانواده های 
دارای عضو معلولِ  دســتگاه ها و واردات 
تجهیزات پزشکی و توانبخشی با شمول 
معافیــت از پرداخت ســود بازرگانی و 
عوارض گمرکی تنها موارد توجه برنامه 

هفتم به معلولان است .
البتــه برنامه هفتم در یک بند دیگر نیز 
توجه خود به معلولان را نشــان داده و 
آن ساماندهی مهاجرین دارای معلولیت 
است که طبیعتا شامل شهروندان دارای 
معلولیت ایرانی نمی شود. عده زیادی از 
افــراد دارای معلولیت از طریق کمپین 
معلولان بارها نسبت به این بی توجهی 
تجمع کــرده و اعتراض خود را نشــان 
داده اند اما مفاد فعلی برنامه هفتم نشان 
می دهــد اعتــراض و درخواســت های 
معلولان روی ســازمان برنامه و بودجه 
و حتی روی نمایندگان مجلس بعنوان 

وکلای مردم  تاثیری نداشته است .
در برنامه هفتم مشکلات معلولان نادیده گرفته شد

مدیر کمپین معلولان در این باره گفت: 

ما با برگزاری تجمع های اعتراضی بارها 
اعتراضمان  را به عدم توجه برنامه هفتم 
توسعه به افراد دارای معلولیت نشان دادیم 
با این حال باز به خواسته هایمان توجهی 
نشد و در نهایت برنامه هفتم با کمترین 
توجه به معلولان در کمیســیون تلفیق 

مجلس آماده تصویب می شود.
بهروز مروتــی افــزود: در نظر گرفتن 
مستمری از محل بودجه عمومی، تأمین 
زمینه های آموزشی، اشتغال، ساماندهی 
اماکن  مناسب ســازی  ارائه خدمــات، 
عمومی،  تأمین خدمات پیشــگیری از 
بروز یا تشدید معلولیت ها، تأمین امکانات 
بهبود وضع جسمی، ذهنی، اجتماعی و 
اقتصادی و حتی مناسب سازی بسترهای 
اجتماعــی و فرهنگی نیز در برنامه های 
پنج ســاله دوم تا ششم توســعه برای 
معلولان کشور پیش بینی شده بود اما در 
برنامه هفتم به هیچیک از این موارد اشاره 
نشده و این اتفاق هولناکی برای معلولان و 

برای کشور است .
این فعال حوزه معلولان بیان کرد: در یکی 
از تجمع های اعتراضی خود نســبت به 
بی توجهی برنامه هفتم به  معلولان فرصتی 
برای صحبت با برخی از مدیران سازمان 
برنامه و بودجه و ارائه پیشنهاداتمان  دست 
داد، آنها هم ظاهرا استقبال کردند اما باز 

هم در عمل تغییری حاصل نشد.
وی بــا بیــان اینکه ســال های اخیر از 
نظــر اقتصادی ســال های پر فشــار و 
چالش برانگیزی برای معلــولان بوده و 
معلولان  را حتــی در امرار معاش هم با 
مشکل مواجه  گرفته، افزود: معلولان تحت 
تأثیر مشکلات ســال های اخیر از عهده 

تأمین داروهایشان برنمی آیند، بسیاری از 
آنان فاقد منبع درآمد، مسکن، بیمه تأمین 
اجتماعی هستند و نیازهای اولیه زندگی 
را هم به زحمت تهیه می کنند بااین وجود 
مسئولان در برنامه هفتم که سرنوشت 
پنج ســال آینده کشــور را رقم  می زند 
نخواستند این حجم از مشکلات این گروه 

چند میلیون نفری را ببینند.
مروتی اذعان کرد: قانون جوانی جمعیت 
و قانون ایثارگران به صورت کامل در برنامه 
هفتم دیده شده اما چالش های معلولان 
علیرغم برگزاری تجمع های اعتراضی و 
ارائه پیشنهاد به همه نمایندگان و حتی 
ورود مرکز پژوهش ها و پیشــنهاد از آن 
طریق باز در این برنامه گنجانده نشد و 
هیچیک از این اقدامات موثر واقع نشدند.

مدیر کمپین معلولان همچنین بیان کرد: 
دو نفــر از نمایندگان مجلس در تجمع 
اعتراضی معلولان مقابل مجلس حضور 
پیدا کرده و قول برگزاری جلسه و جلب 
توجه نمایندگان برای گنجاندن  مشکلات 
معلولان در برنامه هفتم را دادند اما آن  هم  

اتفاق نیفتاد.
مروتی بی توجهی برنامه هفتم به معلولان 
را اتفاقی غیرعادی دانســت و ادامه داد: 
نادیده گرفتن معلولان در برنامه هفتم 
توسعه به خصوص در شرایط فعلی که آنها 
بیش از هر زمان دیگری به حمایت دولت 
نیاز دارند با هیچ منطقی سازگار نیست و 

جای بحث و بررسی دارد.
بهزیستی، مدافع معلولان نیست

نظری یکی از فعالان حوزه معلولان نیز 
گفت: ما سازمان بهزیستی را وکیل مدافع 
معلولان و نماینده دولت در رســیدگی 

به معلولان می دانیم و انتظار داریم این 
دستگاه از کوتاه ترین راه ممکن مصائب 
زندگی معلــولان را به هیأت دولت و به 
مجلس منعکس کند و کاری که کمپین 
معلولان در دفاع از حقوق معلولان انجام 
می دهد را به عهده گیرد اما متأسفانه نه 
تنها اینگونه نیست بلکه در موارد بسیاری، 
بهزیستی مقصر و سبب ساز کوتاهی هایی 
است که در حق معلولان صورت می گیرد.

وی افزود: در بی توجهی برنامه هفتم به 
معلولان، هیچ اقدامی از سوی بهزیستی 
مبنی بر دفاع از حق این قشــر صورت 
نگرفت و هیچ  جا دیده نشد که رئیس این 
سازمان با مسئولان کشوری وارد مذاکره 
و چانه زنی شــود در حالیکه اصلی ترین 
وظیفه این ســازمان تلاش برای بهبود 

شرایط زندگی معلولان است .
این فعــال حوزه معلــولان اضافه کرد: 
بی تفاوتی سازمان بهزیستی به چالش های 
معلــولان تنها به ایــن موضوع محدود 
نمی شود و این سازمان پیش از این هم 
در برابر حذف ردیف بودجه قانون حمایت 
از معلولان، تعیین بودجه بهزیستی، عدم 
اجرای ماده ۲۷ قانون معلولان و..  سکوت 

کرده بود.
برنامه هفتم همه جانبه نگر نیست 

عدم توجه به معلــولان در برنامه هفتم 
عــلاوه بر اینکه بــر ناقص بــودن این 
برنامــه دلالــت دارد، بــا روح حاکم بر 

همه جانبه نگری آن نیز در تضاد است.
این سند پنج ساله با بی توجهی به معلولان 
که یکی از بزرگترین گروه های اجتماعی 
هستند، نشان می دهد تدوین کنندگان آن 
یا گروه های اجتماعی را آن گونه که باید 
در نظــر نگرفته اند و یا مطالعه کافی در 
این زمینه نداشته اند و هر یک از این دو 
احتمال دلیل محکمی است برای اثبات 
این مطلب که برنامه ای  که از گروه های 
آسیب پذیر غافل است نه تنها توسعه نگر 
نیست بلکه  در ایجاد توسعه  نیز توفیقی 

نخواهد داشت .
برنامه هفتم بدون تــلاش  برای بهبود 
شــرایط زندگی افــراد دارای معلولیت، 
تبعیض آشــکاری علیه این گروه و فاقد 
جامعیت است که عواقب آن در سال های 

پیش رو بروز خواهد کرد.

صدور هشدار نارنجی برای استان های نیمه شمالی و شرقی
هواشناسی با صدور هشــدار سطح نارنجی 
اعلام کرد: از روز دوشنبه تا عصر سه شنبه، با 
توجه به تشدید فعالیت سامانه بارشی در نیمه 
شمالی و شرقی، آبگرفتگی معابر و سیلابی 
شدن مسیل ها پیش بینی می شود. به گزارش 
روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، سازمان 

هواشناسی با صدور هشدار سطح نارنجی اعلام 
کرد: از روز دوشنبه تا عصر سه شنبه، با توجه 
به تشدید فعالیت سامانه بارشی و ناپایداری های 
همرفتی در نیمه شمالی و شرقی )بویژه منطقه 
ارســباران(، بارش باران )گاهی رگبار و رعد و 
برق(، آبگرفتگی معابر عمومی، سیلابی شدن 

مســیل ها، بارش تگرگ، مه گرفتگی، وزش 
باد گاهی نســبتاً شدید پیش بینی می شود. 
همچنین هفته جاری، هفته ای خنک خواهد 
بود و بخش گسترده ای از استان های شمال 
غربی، غربی و حتی دامنه های البرز دماهای 

بسیار پایینی خواهند داشت.

تمدید مهلت معرفی مشمولان 
فارغ التحصیل پایه دوازدهم 

سازمان وظیفه عمومی فراجا 
و  شــرایط  اطلاعیــه ای  در 
معرفی  مهلت  تمدید  ضوابط 
دانش آموزان پایه دوازدهم فارغ 
التحصیل سال ۱۴۰۱ را اعلام 

کرد .
به گــزارش روزنامــه »صبح 

امروز« و به نقل از پایگاه خبری پلیس، سازمان وظیفه عمومی فراجا در 
اطلاعیه ای اعلام کرد: با توجه به اعلام سازمان سنجش آموزش کشور 
مبنی بر تأخیر در اعلام نتایج نهایی کنکور سراسری مربوط به پذیرفته 
شدگان دانشــگاه ها و مراکز آموزش عالی، ضوابط زیر برای مشمولان 

قابل اجراست:
۱. مهلت معرفی کلیه مشمولان فارغ التحصیل پایه دوازدهم خرداد و 
شهریور سال ۱۴۰۱ که می بایست برابر تبصره ۱ ماده ۲ آیین نامه اجرایی 
معافیت تحصیلی، حداکثر تا پایان شهریور ماه ۱۴۰۲ نسبت به تعیین 
تکلیف خدمتی خود اقدام کنند به مدت یک ماه تا تاریخ پایان مهر ماه 
۱۴۰۲ تمدید شــد، این مشمولان  در صورت قبولی )با کنکور یا بدون 
کنکور( در نیم سال اول سال تحصیلی )مهرماه ۱۴۰۲( ثبت نام و با احراز 
شرایط از معافیت تحصیلی بهره مند می شوند. ضمناً در صورت عدم 
قبولی یا عدم ادامه تحصیل موظف هستند حداکثر تا پایان مهر ماه ۱۴۰۲ 

برای تعیین تکلیف وضعیت خدمتی خود اقدام کنند.
۲. کلیه مشــمولان قانون خدمت سربازی که برابر ضوابط قانونی برای 
تکمیل ظرفیت و یا شــروع به تحصیل در نیم سال دوم بهمن ۱۴۰۲ 
پذیرفته می شوند تا پایان مهر ماه ۱۴۰۲ می بایست وضعیت خدمتی 
خود را تعیین تکلیف کنند و پس از اخذ برگ اعزام بدون غیبت با ارائه 
گواهی قبولی در دانشگاه از تسهیلات تمدید تاریخ اعزام که متعاقباً اعلام 
خواهد شد بهره مند شوند و یا در صورت اعزام به خدمت با داشتن شرایط 

قانونی از خدمت ترخیص می شوند.
۳. مشــمولان فارغ التحصیل پایه دوازدهم خرداد و شهریور ماه سال 
۱۴۰۱ دارای برگ آماده به خدمت بدون غیبت به تاریخ یکم مهر ماه یا 
یکم آبان ماه ۱۴۰۲ می توانند با ارائه گواهی مجاز بودن انتخاب رشته 
)ســازمان سنجش یا سازمان مرکزی دانشــگاه آزاد( به دفاتر خدمات 
الکترونیک انتظامی )پلیس+۱۰( مراجعه کنند و پس از ثبت درخواست 

تمدید، اعزام خود را تا تاریخ یکم آذر ماه ۱۴۰۲ تمدید کنند.

پیرهادی: مجلس به موضوع کنکور 
ورود می کند 

یک عضو هیات رئیسه مجلس 
شــورای اســلامی با انتقاد از 
بخشنامه دولت درباره کنکور 
گفــت: تاثیر قطعــی معدل 
ســبب کاهش شــانس ورود 
دانش آمــوزان مناطق محروم 
و کم برخوردار به دانشــگاه ها 

می شود لذا مجلس به این مسئله ورود می کند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، محسن پیرهادی با 
اشاره به موضوع کنکور گفت: رفع نظام طبقاتی و برقراری عدالت آموزشی 
یکی از اصول و شعارهای اساسی انقلاب اسلامی بوده و بر همین اساس 
دسترسی برابر و همگانی به امکانات آموزشی در اصل سی ام قانون اساسی 

گنجانده شده است لذا نمی توان در این موضوع آزمون و خطا کرد. 
وی با اشــاره به واکنش ها نسبت به بخشــنامه کنکور توضیح داد: 
مهم تریــن اصل این مصوبه یعنی تاثیر قطعی بالای نمرات امتحان 
نهایی در پذیرش کنکور سراسری باعث شکل گیری این انتقادات شده 
است. ترازبندی سالیانه امتحانات  نهایی و اختلاف بالای ترازها نسبت 
به سال قبل، امکان تنها یک بار ترمیم نمره، ایجاد فضای تقلب گسترده 
در حوزه های امتحان نهایی و ناتوانــی آموزش و پرورش در اجرای 
صحیح امتحانات و همچنین تصحیح سلیقه ای و اختلاف نمرات بالای 
تصحیح کنندگان یک برگه امتحان از جمله ایرادات وارد بر تاثیر قطعی 
معدل است که ثمره ای جز تقویت نظام آموزش طبقاتی و دور شدن از 

اصل عدالت تحصیلی را ندارد.
وی تاکید کرد: مجلس به این مسئله ورود می کند و به مطالبه خانواده 
ها پاســخ مناسبی خواهد داد. در کشــوری به وسعت ایران و با سطح 
توسعه متفاوت چگونه می توان از تاثیر قطعی معدل بر آزمون کنکور 
صحبت کرد در این شرایط هنوز سرنوشت و چند و چون طرح جدید 
جذب دانشجویان ورودی سال جدید از سوی سازمان سنجش مشخص 
نشده و ورودی های جدید و خانواده هایشان درگیر سرنوشت تحصیلی 

فرزندانشان هستند.

خبر

511/۳هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای
 فاقد سند رسمی

آگهی موضــوع ماده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی برابر رای شماره  
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۰۵۰۰۴۵۷۸  هیــات دوم  موضــوع قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد 
محبی راد فرزند غلامرضا در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 
۱۳۵۱/۹۰ مترمربع از پلاک شــماره ۷۵ فرعی از ۲۷ اصلی واقع در بخش ۵ 
حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای مسلم خماری محرز 
گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز 
در دو روزنامه محلی و کثیرالانتشــار آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد . م الف 
۲۱۷۸ تاریخ انتشــار نوبت اول  ۰۶/۱۲ /۱۴۰۲ تاریخ انتشار نوبت دوم   ۲۷/ 

   ۱۴۰۲/۰۶
غلامرضا حسنی عارفی - قائم مقام رئیس واحد ثبتی نیشابور

511/4هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای
 فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع ماده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره  
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۰۵۰۱۰۳۰۸  هیــات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد 
رباطی فرزند حسن در ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 
۶۹۵ مترمربع از پلاک شماره ۳۳ اصلی واقع در بخش ۵ حوزه ثبت ملک 
نیشابور خریداری از مالک رسمی خانم منظور سلطانی محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز در دو روزنامه 
محلی و کثیرالانتشار آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت صدور 
ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از 
اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی اســت در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد 
. م الف ۲۱۸۶ تاریخ انتشــار نوبت اول  ۰۶/۱۲ /۱۴۰۲ تاریخ انتشار نوبت 

دوم   ۲۷/ ۱۴۰۲/۰۶   
غلامرضا حسنی عارفی - قائم مقام رئیس واحد ثبتی نیشابور
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درگاه پرداخت امن

بسمه تعالی
آگهی تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای 

به شماره 2002001492000010
واگذاری  امور خدمات توزیع مرسولات )دانه شمار موتور و خود رو سوار( درسطح استان خراسان رضوی به پیمانکار بخش خصوصی

اداره کل پســت استان خراســان  رضوی در نظر دارد واگذاری توزیع مرسولات )دانه شمار موتور و خود رو سوار( درسطح استان 
خراسان رضوی را به پیمانکار بخش خصوصی ازطریق مناقصه عمومی یک مرحله ای در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت با برآورد 
اولیه مبلغ ۴۸۷/۸۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )چهارصدوهشت هفت میلیارد و هشتصد میلیون ریال ( به  اشخاص حقوقی که موضوع اصلی 
فعالیت آنها با موضوع تجدید مناقصه مطابقت داشته و دارای گواهینامه تائید صلاحیت ایمنی و تائید صلاحیت ورتبه بندی از اداره 
تعاون ، کار و رفاه اجتماعی با تاریخ معتبر در رشته خدمات عمومی و گرید متناسب با مبلغ پایه مناقصه باشند ، واگذارنماید لذا کلیه 
مراحل برگزاری تجدید مناقصه ازدریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشائی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی 

, مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در تجدید مناقصه محقق سازند 
۱-  تاریخ انتشارآگهی تجدید مناقصه در روزنامه و سامانه: تاریخ ۱۴۰۲/۶/۲۶  میباشد .

۲- مهلت زمان دریافت اسناد تجدید مناقصه از سایت : از ساعت ۸ صبح  روز یکشنبه مورخ  ۱۴۰۲/۶/۲۶لغایت ساعت ۱۹:۰۰روز 
چهارشنبه تاریخ ۱۴۰۲/۶/۲۹ می باشد 

۳- مهلت زمان ارائه و بارگذاری پیشنهاد ازطریق سایت : از ساعت ۰۸:۰۰ صبح روز چهار شنبه مورخ ۱۴۰۲/۶/۲۹ لغایت ساعت 
۱۹:۰۰ روز یک شنبه مورخ ۱۴۰۲/۷/۸ میباشد درضمن پیشنهاد دهندگان میبایست ضمن بارگذاری تصویر تضمین سپرده شرکت 
در تجدید مناقصه اصل آنرا در پاکات لاک و مهر شــده در قالب پاکت )الف( از طریق پســت ویژه به آدرس مشهد اداره کل پست 
اســتان خراسان رضوی واحد حراست به شکلی ارسال نمایند که حداکثر تا زمان بازگشایی اسناد تجدید مناقصه بدست مناقصه 

گذار رسیده باشد .
۴-  ارائه پاکت الف سپرده شرکت درتجدید مناقصه به یکی از دوروش ذیل : 

الف ( ارائه ضمانت نامه بانکی به مبلغ ۱۸,۴۵۶,۰۰۰,۰۰۰ریال )هجده میلیارد و چهارصد و پنجاه و شش میلیون ریال ( از یکی از 
بانکها یا موسسات مالی تحت نظارت بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران میباشند اعتبار سه ماهه و قابل تمدید بنام اداره کل پست 
خراســان رضوی بابت شرکت در تجدید مناقصه عمومی شماره ۲۰۰۲۰۰۱۴۹۲۰۰۰۰۱۰ واگذاری امورخدمات توزیع مرسولات 

)دانه شمار موتور و خود رو سوار(  به پیمانکار بخش خصوصی.
ب( اصل فیش واریزی نقدی به مبلغ ۱۸,۴۵۶,۰۰۰,۰۰۰ریال )هجده میلیارد و چهارصد و پنجاه و شش میلیون ریال ( به حساب 
شــمارIR ۲۵۰۱۰۰۰۰۴۰۰۱۰۴۷۷۰۶۳۷۲۴۱۶ نزد بانک مرکزی بنام حساب سپرده شرکت ملی پست جمهوری اسلامی ایران 
)شناسه۳۸۸۰۴۷۷۶۰۲۸۳۱۰۰۸۱۱۲۰۰۰۶۲۰۰۰۰۰۱( بابت شرکت در تجدید مناقصه عمومی شماره ۲۰۰۲۰۰۱۴۹۲۰۰۰۰۱۰ 

واگذاری امور خدمات توزیع مرسولات )دانه شمار موتور و خود رو سوار(  به پیمانکار بخش خصوصی .
ج( ضمانت نامه صادره توسط موسسات بیمه گر که دارای مجوز لازم برای فعالیت و صدور ضمانت نامه از سوی بیمه مرکزی ایران 
میباشند د( اوراق مشارکت بی نام تضمین شده بانک ها و دولت با قابلیت بازخرید قبل از سررسید )موضوع قانون نحوه انتشار اوراق 

مشارکت(.
و( وثیقه ملکی معادل هشتاد و پنج درصد ارزش کارشناس رسمی آن .

ی( ضمانت نامه های صادره توســط صندوق های ضمانت دولتی که به موجب قانون تاســیس شده یا میشوند و طبق اساسنامه 
فعالیت مینمایند .

۵- زمان بازگشائی پاکات الف ،ب و ج : ساعت ۹ صبح روز یکشنبه  مورخ  ۱۴۰۲/۷/۹ ، نماینده تام الاختیار موسسات شرکت کننده 
درتجدید مناقصه در صورت تمایل میتواند با ارائه معرفی نامه کتبی در جلسه بازگشائی پاکات )ج( حضور بهم رسانند .

۶- اطلاعات تماس مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتراسناد تجدید مناقصه : مشهد , خیابان امام خمینی , خیابان شهید 
تولائی , اداره کل پست خراسان رضوی , طبقه ۶ , کمیسیون معاملات , تلفن  تماس ۰۵۱۳۸۰۱۶۳۱۱

۷- هزینه های مربوط به انتشار آگهی تجدید مناقصه بعهده برنده مناقصه میباشد .
اداره کل پست استان خراسان رضوی                    

شناسه آگهی۱۵۶۷۷۸۸

اداره کل پست استان خراسان رضوی 

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک چناران

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۰۹۰۰۰۶۰۹ هیــات اول موضــوع قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حــوزه ثبت ملک چناران تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد 
جواد محمدی فرزند ذبیح اله بشــماره شناسنامه ۶۸ صادره از چناران در 
یک باب ساختمان به مساحت ۱۹۶,۸۷ متر مربع قسمتی از پلاک ۳۸۸۹ 
فرعی از ۱۳۰ اصلی واقع در چناران خراســان رضوی بخش ۷ حوزه ثبت 
ملک چناران از محل مالکیت مجتمع اقتصادی  کمیته امداد امام خمینی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 

متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  تاریخ انتشار نوبت اول 

:۱۴۰۲/۰۶/۱۱ تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۰۶/۲۷ م.الف۳۶
حجت بصیرت زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک چناران

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۲۱۰۰۱۰۸۲ مورخــه ۱۴۰۲/۶/۷ هیات اول موضوع قانون 

تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
بهرام عباس نژاد فرزند غلامرضا به شماره شناسنامه ۱۶ صادره از بردسکن 
درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۶۵/۵۴ مترمربع قسمتی ازپلاک 
۱۵۴۸ فرعی از ۴  اصلی واقع در خراسان رضوی بخش ۴ حوزه ثبت ملک 
بردسکن خریداری از مالک رسمی آقای غلام دلدار محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 
مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۶/۱۲. تاریخ انتشار 

نوبت دوم: ۱۴۰۲/۶/۲۷ م.الف۱۷۰
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد و املاک بردسکن

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک سرخس

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع مــاده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی .برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۱۶۰۰۰۰۷۰ مورخ 
۱۴۰۲/۰۶/۰۹ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک سرخس تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
امین یونس فرزند گل محمد بشماره شناسنامه ۳۰۹۹ صادره از 
مشهد و آقای مهدی مهدوی نیا فرزند علی به شماره شناسنامه 
۲۰۶۶ صادره از ســرخس در یک قطعه زمین به مساحت۴۹/ 
۱۰۰۱۴ مترمربع از پلاک ۴۱  اصلی واقع در روســتای بزنگان 
خریداری از مالک شرکت تعاونی سلامت محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
میشود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و اخذ 
رســید. ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 
مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول  ۰۶/۱۲ /۱۴۰۲ 

تاریخ انتشار نوبت دوم   ۲۷/ ۱۴۰۲/۰۶   
جواد درویش زاده - رئیس ثبت اسناد واملاک سرخس

511/6آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به دســتور مواد ۱ و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای 
شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۶۲۷۲۰۰۰۵۵۴ مورخه ۱۴۰۲/۴/۳۱ هیات  
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی منطقه شش 
مشهد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی  آقای حسین امینی 
فرزند علی اصغر شماره شناسنامه ۲۵۳۴ صادره از مشهد نسبت به 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۰۷/۸۰ مترمربع قسمتی 
از پلاک ۱۶۲۰۷  فرعــی از ۱۸۲ اصلی واقع در اراضی وکیل آباد 
بخش ۱۰ مشهد خریداری با واسطه / بدون واسطه از محل مالکیت 
مهدی امینی مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به  استناد ماده 
۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت در دو روزنامه به فاصله 
۱۵ روز از طریــق  یکی از روزنامه هــای محلی و یکی از روزنامه 
های کثیرالانتشار اعلام شده  در شهرها منتشر و در روستاها رای 
هیات الصاق تا در صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشــته باشند باید از تاریخ انتشــار آگهی و در روستاها 
از تاریــخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خــود را به اداره ثبت 
محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.و باید از  تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 
مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت. تاریخ انتشار نوبت اول: 

۱۴۰۲/۶/۱۳. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۶/۲۷م.الف۳۲۹۲
هادی ریحانی- رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه شش مشهد


